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FV/ac 
 

ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA PEL 

PLE DE L’AJUNTAMENT D’ALELLA 

 

IDENTIFICACIÓ DE LA SESSIÓ 
 

Caràcter: ordinari 

Data: 24 de setembre de 2015 

Horari: de les 19 h 35 min a les  

Lloc: Sala de Sessions de la Casa de la Vila 

 

ASSISTENTS 
 

Sra. Anna Alfaro i Lucas, regidora (ERC-SxA-AM) 

Sr. Josep Bardés Conesa, regidor (Gd’A) 

Sra. Annerose Bloss Geb Bantel, regidora (P.P.) 

Sra. Ana Fernández i Amela, regidora (ERC-SxA-AM) 

Sr. Oriol Font i Casaseca, regidor (APA-CUP-PA) 

Sr. Andreu Francisco i Roger, alcalde-president (ERC-SxA-AM) 

Sr. Esteve Garcia-Ossorio Barroso, regidor (CiU) 

Sra. Glòria Mans Cervantes, 4a tinent d’alcalde (AP-CP) 

Sra. Mercè Marzo Gómez, regidora (Gd’A) 

Sra. Maria Isabel Nonell i Torras, 3a tinent d’alcalde (ERC-SxA-AM) 

Sra. Laura Ribalaiga i Prats, regidora (ERC-SxA-AM) 

Sr. Frederic Salas i Mañas, 1r tinent d’alcalde (ERC-SxA-AM) 

Sra. Maria Teresa Vilaró i Comas, 2a tinent d’alcalde (ERC-SxA-AM) 

 

Assistits pel sotasignat secretari general de la Corporació, Sr. Félix-José Valdés Conde. 

 

Assisteix a la sessió l’Interventor accidental de Fons, Sr. Oriol Rivera Bertran. 
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ORDRE DEL DIA 
 

1.- Aprovació de l’esborrany de l’acta de la sessió ordinària celebrada el dia 30 de juliol 

de 2015. 

2.- Proposta de l’Alcaldia sobre aprovació del Compte General de la Corporació 

corresponent a l’exercici 2014. 

3.- Proposta de l’Alcaldia sobre aprovació de l’expedient de modificació de crèdit núm. 

15/2015. 

4.- Proposta de la regidoria d’Administració sobre declaració de sectors prioritaris i 

serveis essencials per a la contractació de personal laboral temporal o nomenament 

de personal funcionari interí. 

5.- Proposta de la regidoria d’Administració sobre modificació de la plantilla de 

personal al servei d’aquest Ajuntament corresponent a l’exercici 2015. 

6.- Proposta de la regidoria d’Administració sobre autorització de compatibilitat del 

Tècnic Superior Enginyer, Sr. Xavier Torres Isach, per a realitzar tasques lliberals de 

la seva professió. 

7.- Proposta de la regidoria de Serveis a les Persones sobre modificació del Reglament 

de prestacions econòmiques de caràcter social. 

8.- Moció dels grups municipals ERC-SxA-AM, AP-CP, Gd’A, i APA-CUP-PA de suport a 

l’acollida de població refugiada víctima dels conflictes armats a la Mediterrània. 

9.- Moció del grup municipal CiU de suport a l’acollida de població refugiada víctima 

dels conflictes armats a la Mediterrània. 

10.- Moció del grup municipal APA-CUP-PA sobre la necessitat d'un nou model de gestió 

del litoral i la regeneració de les platges. 

11.- Moció del grup municipal P.P. sobre compliment de la normativa vigent en matèria 

de banderes. 

Precs i preguntes. 
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DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ 
 

Al poble d’Alella, el dia 24 de setembre de dos mil quinze, essent les 19 hores 35 minuts, 

a la Sala de Sessions de la Casa de la Vila i sota la Presidència de l’Il·lm. Sr. alcalde, 

Andreu Francisco i Roger, es reuneix el Ple de l’Ajuntament en sessió pública ordinària. 

 

Constatada l’existència del quòrum necessari per a la seva vàlida constitució, l’alcalde 

obre la sessió i es passen a tractar els assumptes inclosos a l’ordre del dia, recaient sobre 

aquests punts els acords que a continuació s’indiquen: 

 

 

1.- APROVACIÓ DE L’ESBORRANY DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA EL 

DIA 30 DE JULIOL DE 2015.- La Presidència sotmet a votació l’aprovació de l’acta de la 

sessió ordinària de 30 de juliol de 2015, la qual  s’aprova per unanimitat. 

 

 

2.- PROPOSTA DE L’ALCALDIA SOBRE APROVACIÓ DEL COMPTE GENERAL DE LA 

CORPORACIÓ CORRESPONENT A L’EXERCICI 2014.- El Sr. alcalde ret compte de la 

proposta de l’Alcaldia, la qual literalment diu: 

 

“Vista la documentació relativa al Compte General de la Corporació de l’exercici 

2014.  

 

Atès l’Ordre EHA/4041/2004, de 23 de novembre, que aprova la Instrucció de 

comptabilitat per a l’Administració Local i el Pla General de Comptabilitat Pública, 

segons la qual, els comptes anuals de l’Ajuntament estan formats per: 

 

- El Balanç de situació. 

- El compte del resultat econòmic-patrimonial. 
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- L’estat de liquidació del pressupost. 

- La memòria explicativa dels comptes anuals. 

 

I la documentació complementària següent: 

 

- Actes d’arqueig de les existències en caixa a fi d’exercici de la pròpia entitat 

local i de cadascun dels seus organismes autònoms. 

- Notes o certificacions  de cadascuna de les entitats financeres en relació als 

seus saldos, a favor de l’entitat local o de l’organisme autònom, a fi d’exercici i 

agrupats per nom o raó social de l’entitat bancària. en cas de discrepància 

entre els saldos comptables  i els bancaris s’aportarà l’oportú estat de 

concil·liació, autoritzat per l’interventor o òrgan de l’entitat local que tingui 

atribuïda la funció de comptabilitat.  

- Els estats integrats i consolidats dels comptes determinats pel ple de la 

corporació. 

 

Vist que la Comissió Especial de Comptes, en sessió celebrada en data 5 d’agost de 

2014, va informar favorablement el Compte General d’aquesta Corporació 

corresponent a l’exercici 2014. 

 

Atès l’article 212.3 del Real decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel que 

s’aprova el text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, el Compte 

General amb l’informe de la Comissió Especial de Comptes, seran exposats al 

públic durant un termini de 15 dies, durant els quals i 8 dies més, els interessats 

podran presentar reclamacions. 

 

Vista la publicació de l’edicte d’informe favorable de la Comissió Especial de 

Comptes al Butlletí Oficial de la Província del dia 11 d’agost de 2011. 
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Vist que una vegada transcorregut el termini de reclamacions no se n’ha presentat 

cap. 

 

Atès l’article 212.4 del Real decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel que 

s’aprova el text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, segons el qual, 

el Compte General acompanyat de l’informe de la Comissió Especial de Comptes, i 

les reclamacions, objeccions i observacions formulades, es sotmetrà al Ple de la 

Corporació per a la seva aprovació. 

 

Per tot això, es proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels següent acord: 

 

Aprovar el Compte General d’aquesta Corporació corresponent a l’exercici 2014, 

segons la documentació que consta a l’expedient.” 

 

 

El Sr. alcalde manifesta que aquest és un exercici que es fa des d’Intervenció per tal de 

tancar tota la documentació de la comptabilitat del seu Ajuntament, per poder-la enviar 

als òrgans superiors perquè en tinguin coneixement i la puguin controlar si ho creuen 

pertinent. Els resultats d’aquest Compte General parlen d’un resultat d’exercici d’1,6 

milions d’euros positius i d’un deute viu, a llarg termini, de 2,3 gairebé 2,4 milions 

d’euros; d’un superàvit de Tresoreria de 822.000 euros; i, per exemple, un estalvi net, que 

és la diferència entre ingressos i despeses corrents d’1,5 milions; i un romanent de 

Tresoreria que també està al volant dels 2 milions d’euros i un romanent de crèdits 

incorporats, de manera obligatòria, en el viatge d’un any a l’altre, de 2,2 milions més. 

Per tant, després d’haver convocat la Comissió Especial de Comptes i d’haver superat els 

períodes d’informació pública de 15+8 sense que hi hagués cap al·legació, ho porten en 

aquest Plenari per poder-ho tenir, tal i com mana la llei, aprovat abans de l’1 d’octubre i 

enviat abans del 15 d’aquest mes que ve. 
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La regidora Sra. Marzo manifesta que ells de l’exercici formal fet des d’Intervenció 

d’aprovació del Compte General, s’abstindran. Sí que voldrien remarcar alguns aspectes 

que els semblen importants, i és el fet de remarcar que durant el 2014 es van fer 

modificacions de crèdit per valor de més 3.820.000 euros, i que ells això ho interpreten 

con un baix, molt baix nivell de compliment sobre el pressupost que en el seu moment es 

va aprovar. L’execució de les despeses, per exemple, ha estat d’un 71% i això vol dir que 

hi ha moltes promeses o molts serveis que es van deixar de prestar. L’Ajuntament no té 

perquè tenir aquesta voluntat de tenir aquests resultats extraordinaris o aquests 

excedents que l’alcalde els ha comentat ara de més d’1.600.000 euros. Si no poden gastar 

tot el que tenen disponible és perquè hi ha algunes mancances en la gestió, segurament, 

o perquè els sobren els recursos. I si sobren, i ja sap que ells d’això n’hi diuen 

demagògia, però ells sempre pensen que si sobren potser no cal gravar tant a la 

ciutadania i tindrien encara marge per baixar l’IBI. I respecte una altra qüestió que els 

preocupa molt dels comptes, és la reiteració dels informes negatius d’Intervenció, que 

sembla no tenir cap tipus d’efecte en la gestió de govern. És a dir, tot i que Intervenció 

apunta una sèrie de qüestions que no entrarien dintre de les bones pràctiques que tot 

Ajuntament ha d’exhibir, doncs continuen fent cas omís d’aquests informes d’Intervenció. 

Es referirà només a un parell d’ells. El número 65/2015, per exemple, és el pagament 

d’una gratificació extraordinària de 4.000 euros, que és un import clarament aleatori, 

doncs no està avalat ni per cap tipus de marcatge, ni de dada que pugui expressar 

aquesta gratificació, quan a més a més, el conveni diu clarament que no es poden 

superar les 80 hores extraordinàries. Per tant, es fa fora de conveni, sense justificar les 

hores per part del treballador i sense que l’alcalde hagi portat a Ple els criteris d’aquesta 

gratificació. El número 137/2014 sobre pagament dels premis literaris 2014, sense 

l’aprovació prèvia d’unes bases o el número 162/2014 per a la concessió d’ajuts a dos 

treballadors que l’Interventor considera que no els hi correspon. I també es va produir 

una sol·licitud d’una gratificació extraordinària per part d’un treballador per una feina 

que formava part de les seves funcions pròpies i que, a més a més, es va sol·licitar abans 

de que acabés aquesta feina i justament d’un treballador que havia gaudit d’aquestes 

gratificacions extraordinàries prèviament atorgades per l’alcalde. Ella pensa que sí que 
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seria bona salut democràtica fer o interpretar, o donar aquest respecte a la feina 

d’Intervenció en aquest sentit, i convida al Sr. alcalde que intenti millorar el número 

d’informes no negatius per aquest proper exercici. I, finalment, una qüestió a manifestar 

és l’excés de contractacions que es produeixen fora de concurs, o sense concurs previ, o 

sense publicitat. 

 

El Sr. alcalde li dóna les gràcies. 

 

El regidor Sr. Font manifesta que respecte el superàvit és un superàvit relatiu perquè 

tenen un deute, i, per tant, entenen que no van malament. L’Ajuntament no està 

malament, però tampoc és per tirar coets. Per tant, encara no està equilibrat, no tenen 

un benefici zero sinó que tenen un deute de tres milions i escaig. Per tant, que la llei 

sigui tan rocambolesca com que no puguin acabar de fer net, no impedeix que tinguin un 

benefici net sinó que segueixen tenint un deute. I, per tant, des del seu grup no entenen 

que calgui baixar l’IBI perquè és una cosa molt fàcil de baixar però després és molt difícil 

de recuperar, i més quan tenen un Ajuntament, i més quan vol fer grans inversions en el 

futur que són molt necessàries pel poble. Per tant, en aquest sentit, entenen que no 

toca. El que sí que proposarien, i ho llencen així a l’aire per si es pot agafar en un futur, 

és que els crèdits que tenen amb els bancs de Sabadell, del Santander, etcètera, intentar 

desviar els beneficis cap a banca ètica o banca no posicionada ideològicament cap a 

costats de dubtosa ètica precisament.  

 

El Sr. alcalde li dóna les gràcies. 

 

El regidor Sr. Garcia-Ossorio manifesta que ells també s’abstindran. No anava a intervenir, 

el que passa és que quan ha escoltat el company volia fer-li saber que una cosa és el 

balanç i l’altra és el compte d’explotació. Els crèdits que en aquest cas estan al compte 

de balanç, i l’Interventor els ho explicaria molt millor perquè és la persona qualificada 

per això, i l’altra cosa és el compte d’explotació. Per tant, tot té tractaments diferents. 

En aquest cas, el compte d’explotació ha deixat anar aquest resultat positiu. Aquest 
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resultat positiu després el pot destinar a el que ell cregui convenient, però en tot cas, no 

afecta a que realment es puguin aplicar a com Gent d’Alella diu a baixar l’IBI, podrien 

aplicar-ho a fer altres partides de millora de serveis, podrien fer el que es cregués 

convenient. El que sí és ben clar que quan estan en una Administració Pública, el fet de 

que hi hagi un benefici d’aquestes característiques el que denota és que potser 

l’eficiència d’aquest govern potser no és tant, quan el que s’hauria de buscar és un 

pressupost equilibrat. És a dir, obtenir fonts d’ingressos i aplicar-los als serveis públics i 

que requereixin el seu poble en aquest cas. Per tant, que els sobrin diners no té gaire 

sentit.  

 

El regidor Sr. Font manifesta que en tot cas, torna a insistir, que tenen a curt termini o 

en una visió pròxima fer una biblioteca, fer el casal, remodelar la riera, com a tres grans 

projectes. Per tant, si equilibren costos i beneficis any a any, això al final serà un crèdit. 

I si ara el tenen de 3 milions i poden anar retornant lentament, doncs els permetrà tenir 

un futur equilibrat i sostenible com a Ajuntament. Si s’han d’anar endeutant, si aquests 

projectes són 3, 3 i 3, doncs un deute de 9 milions d’euros en una perspectiva de 8 anys 

això els situa com a Ajuntament clarament deficitari. Per tant, no està d’acord en que 

hagi de ser any a any benefici zero.  

 

El Sr. alcalde manifesta que ell, simplement comentar que pel que fa el tema de 

l’execució del pressupost que hi ha xifres i hi ha moviments que condicionen el número 

teòric que acaba sortint de l’informe. Per exemple, pel que fa els ingressos que parla d’un 

77% d’execució, si aquí li treu els 2,2 milions d’euros que venen com a romanent de 

crèdits d’incorporació i que no acaben comptant dintre dels moviments d’aquell any 

perquè ja venen de l’anterior i té en compte que havien fet una previsió d’endeutament 

d’1,6 milions d’euros pel tema de l’enllumenat públic i al final només en van disposar 

98.000 d’aquest préstec, doncs tindrien una teòrica execució d’ingressos del 111%. I si 

pel que fa a les despeses que tenen un 71% traguessin la diferència de tots aquells 

projectes d’inversions que estaven ja licitats i estaven adjudicats, però que encara no 

havien portat certificacions, doncs a ell li surt que gairebé estarien al volant d’un entorn 
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del compliment, en aquell moment, d’un 95%. En qualsevol cas, les xifres que posen 

sobre el paper són les que posen, però que el compliment estricte del pressupost és molt 

més aproximat en el 100% tant a l’alça com a la baixa. Dir que no és gens agradable 

haver de signar Decrets amb informes desfavorables d’Intervenció. Que la majoria 

d’aquests informes venen relatius a retribucions al personal, sigui funcionari o laboral, de 

l’Ajuntament, bàsicament per feines fetes o per acords vinculats en el conveni dels 

treballadors, aprovat per aquest Ple. I, per tant, es veu amb la circumstància d’haver-los 

de signar perquè aquesta feina que s’ha fet, aquest dret que està reconegut pel conveni 

malgrat que Intervenció hi tingui una interpretació diferent o una interpretació negativa, 

doncs pugui ser. Respecte de la gratificació aquesta que parlava dels 4.000 euros i escaig 

respecte un treballador, hi ha un Decret, que és el que és informat i que estableix tot un 

seguit de tasques, memòries, que es van dur a terme per part d’aquest tècnic fora de la 

seva jornada laboral i que la interventora amb el seu criteri va valorar que no estar 

marcades considerava que havia de fer aquest informe desfavorable. Pel tema que 

parlaven dels diners dels bancs o la retribució d’aquests diners que puguin tenir 

disponibles per banca ètica, aquest Ajuntament té amb banca ètica, en el Triodos, si no li 

falla la memòria, 50.000€ dipositats que són aproximadament l’import que hi destinen a 

la partida de Cooperació Internacional. Però també és cert que quan tenen una 

disponibilitat doncs llencen una oferta a les diferents entitats perquè els donin un preu. 

I, segurament, si no agafessin la millor oferta algú podria considerar que estan fent una 

malversació de fons decidint triar una oferta econòmicament inferior a la que podrien 

tenir. Tot i això, vistes les declaracions aquesta setmana d’algunes entitats bancàries 

doncs a un li donen ganes de trobar entitats alternatives que bàsicament per una qüestió 

d’operativitat dificultarien molt  el funcionament del dia a dia de l’Administració, el 

funcionament de la banca electrònica. Però que la temptació hi és. Com a mínim per 

l’operativa més enllà del tema dels diners que posen a disposició per treure’ls-hi un 

rendiment vinguin limitats per aquí. I després un últim apunt respecte del fet de que 

tinguin aquests 2 milions d’euros de romanent per a despeses generals allà retingut 

perquè la Llei, des de l’Estat, es fixa que aquests romanents de Tresoreria només podrien 

servir per, tot i que hi ha tot un gradat, però bàsicament i en les circumstàncies en que 
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estan ells fruit de la voluntat d’inversió, els obligaria a reduir, que aquests 2 milions 

d’euros només els podrien fer servir per reduir endeutament que ja tenen. Endeutament 

que paguen a un tipus d’interès més que favorable per les condicions actuals, i que si ara 

haguessin de tornar 1 milió i mig d’aquests 2,9 o 3 milions que tenen de préstecs  quan  

haguessin de tornar a demanar aquests diners per fer una inversió segurament estarien 

pagant un tipus d’inversió més alt. I també és una mica ridícul que un Ajuntament com el 

seu que està sanejat no pugui disposar d’una part d’aquests diners bàsicament per fer 

inversió perquè són 2 milions d’euros, com a mínim a data de 31 de desembre, que tenien 

allà congelats per no res.     

 

El regidor Sr. Font manifesta que això és un tema que anirà sortint, que segueix sortint i 

seguirà sortint. Creuen que en la inversió del casal, precisament, està bé que puguin anar 

continuant amb aquest crèdit, però que està bé que mica en mica, en un futur, s’haurien 

d’anar eliminant. I respecte que es llança oferta pública i el que és millor econòmicament 

i sinó no s’entendria també hi ha anàlisi multi valor. Com a Ajuntament tenen una 

responsabilitat ètica i també ho han de valorar. Per tant, no només és estrictament 

econòmic. No són una empresa, són una Administració Pública que vetllen pel servei 

públic. Per tant, sí que en quan a aquesta disposició amb altres bancs, en la mesura del 

possible, sí que s’hauria d’anar fent una transició perquè com a criteris socials i donada 

la seva finalitat social, prevalen, potser, altres criteris a l’econòmic. 

 

La regidora Sra. Marzo manifesta que valora també la bona intervenció que fa en aquest 

sentit el portaveu de la CUP. De fet, hi va haver en el mandat anterior una moció que va 

ser aprovada per aquest Ple en el sentit de treballar més amb banca ètica. És a dir, fa 

falta una mica més d’incentivació a aquesta voluntat política perquè les al·lusions a la 

dificultat d’operativitat amb el temps cada vegada es va esmorteint més. I, segurament, 

ja podrien tenir aquesta major participació com molts altres ajuntaments ja fan també 

movent els seus diners amb banca ètica. I d’altra banda, canviant de tema, que no vol 

que se li quedi la idea de que els diners que no gasta l’Ajuntament els poden servir l’any 

següent per fer una inversió com les que ell ha esmentat perquè no és el cas. Això no és 
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factible. No els poden posar a la guardiola com si fos l’economia de casa seva. Per tant, 

són serveis que s’han deixat de prestar i aquí es queda. 

 

El Sr. alcalde manifesta que només volia fer un darrer apunt sobre l’ús del propi Triodos 

Bank que és amb el banc de banca ètica que han treballat. Hi ha unes dificultats 

altíssimes pel que fa a la gestió o a la seva plataforma de banca online quan en aquest 

Ajuntament produeixen un munt de pagaments i de rebuts, gairebé diaris, o molts al llarg 

de la setmana, que requereix unes eines que en aquesta moments, almenys en el cas de 

Triodos o en el cas d’altres bancs ètics, encara no proveeixen. Però que és una cosa que 

hi han d’estar al damunt perquè en el moment en que hi pugui haver aquesta operativitat 

puguin migrar la part més important dels recursos que tenen i amb això coincidiran. 

 

 

A continuació la Presidència sotmet a votació la proposta. Hi voten a favor el Sr. alcalde, 

els tinents d’alcalde Sres. Mans, Nonell i Vilaró, i Sr. Salas, i els regidors, Sres. Alfaro, 

Fernández i Ribalaiga, i Sr. Font; s’abstenen de votar-la els regidors Sres. Bloss i Marzo, i 

Srs. Bardés i Garcia-Ossorio. En conseqüència s’aprova la proposta.  

 

 

3.- PROPOSTA DE L’ALCALDIA SOBRE APROVACIÓ DE L’EXPEDIENT DE MODIFICACIÓ DE 

CRÈDIT NÚM. 15/2015.- El Sr. alcalde ret compte de la proposta de l’Alcaldia, la qual 

literalment diu: 

 

“ASSUMPTE: Modificació de crèdit  

Núm. expedient: 15/15  

 

Per poder atendre les despeses que es detallen a continuació,  per a les quals la 

consignació en el pressupost ordinari actual és insuficient, cal tramitar l’expedient de 

modificació de crèdit amb subjecció a les disposicions vigents.  
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Vist que s'han examinat els crèdits de l'esmentat pressupost i que es poden reduir 

sense pertorbació del servei. 

 

Vist que les transferències proposades no afecten els crèdits ampliables, ni els 

crèdits extraordinaris atorgats en l’exercici.  

 

Vist que les partides que es proposa minorar no han estat incrementades mitjançant 

suplements o altres transferències. Tampoc procedeixen de crèdits incorporats com a 

conseqüència de romanents no compromesos procedents de pressupostos tancats, ni 

han estat objecte de cap minoració, com a conseqüència de transferències anteriors.  

 

Vist que no hi ha cap compromís de despesa que impedeixi la modificació de les 

partides que es proposa minorar.  

 

Vist que es compleixen l’article 180 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de 

març, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, els 

articles 35 a 41 del Reial decret  500/1990 i l’article 7, 8 i 10 de les bases 

d’execució del pressupost. 

 

Per tot això, aquesta Alcaldia proposa al Ple Municipal l’adopció dels següents 

acords: 

 

PRIMER.- Aprovar una modificació de crèdit relativa a una transferència de crèdit, 

per import de 25.000,00 euros, entre les aplicacions que s’indiquen a continuació: 

 

A disminuir: 

 

Aplicació Descripció Projecte Import 
05.929.50000 Fons de contingència  25.000,00 

TOTAL   25.000,00 
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A augmentar: 

 

Aplicació Descripció Projecte Import 
03.150.21000 Reparació i manteniment zones públiques  15.000,00 
03.920.21200 Repar. Mant. i conservació d’edificis  10.000,00 

TOTAL   25.000,00 
 

SEGON.- Aprovar una modificació de crèdit relativa a un crèdit extraordinari, per 

import de 52.982,00 euros, amb càrrec a la baixa de crèdits següent: 

 

Baixa de crèdits: 

 

Aplicació Descripció Projecte Import 
02.132.22799 Projecte seguretat preventiva  22.982,00 
05.929.50000 Fons de contingència  30.000,00 

TOTAL   52.982,00 
 

Crèdits extraordinaris: 

 

Aplicació Descripció Projecte Import 
02.132.62301 Projecte seguretat preventiva 2015/2/MAQUI/7 22.982,00 
21.924.60901 Escultura agermanament 2015/2/ADQUI/5 18.000,00 
19.320.63207 Millores CEIP Fabra 2015/2/MILLO/10 12.000,00 

TOTAL   52.982,00 
 

TERCER.- Continuar la tramitació establerta a l’article 177 i 179 del text refós de la 

llei reguladora de les hisendes locals sotmetent l’esmentat expedient a informació 

pública per un termini de quinze dies hàbils en el Butlletí Oficial de la Província, 

perquè qualsevol persona interessada pugui formular aquelles objeccions i 

suggeriments que estimi adients. 

 

QUART.- Considerar definitivament aprovat l’expedient en cas que no es formuli cap 

objecció ni suggeriment contra aquest expedient en el termini d’informació 

pública.” 

 



14 

 

 

El Sr. alcalde manifesta que aquesta modificació el que fa és un doble moviment, 

incorporar 55.000 euros de la partida del fons de contingència que és una partida, un 

calaix, que es reserven quan realitzen el pressupost i del qual poden disposar a mesura 

que superen la recaptació dels ingressos, bàsicament dels impostos de la plusvàlua i de 

construccions, que els doten amb una xifra més elevada de la previsió que fan i, a partir 

d’un moment, quan superen aquesta previsió, tots aquests diners que van superant, van 

obrint les fonts de contingències per poder-los injectar en d’altres partides que també és 

una via que supleix la no possible disposició del romanent de Tresoreria com havien fet 

històricament. Aquestes 55.000 euros van destinats a quatre partides. 15.000 a 

manteniment i reparació de zones públiques i 10.000 a manteniment i conservació 

d’edificis municipals. Que són partides del manteniment, del dia a dia, que requereixen 

anar podent tenir recursos per afrontar imprevistos i per poder acabar d’anar fent millores 

en els equipaments. 18.000 euros destinats per la futura construcció d’una escultura en 

homenatge a l’agermanament que tenen des de fa ja més de 15 anys amb Carquefou, que 

s’aproximen cap els 20. I, 12.0000 euros per fer tot un seguit d’intervencions de millora 

en l’edifici de les Escoles Fabra del Bosquet, en el que era l’edifici no antic, el que no és 

fruit de les obres d’ampliació que varen fer. I, per una altra banda, fan un canvi tècnic de 

la partida de projectes de seguretat preventiva que passen els recursos d’una partida de 

despesa a una partida d’inversió. 

 

La regidora Sra. Marzo manifesta que ells votaran en contra d’aquesta modificació de 

crèdit. Podrien salvar, evidentment, les intervencions que s’han de fer a l’Escola Fabra, 

però el tema de l’escultura, francament, no li donen el vot de confiança. Sobre la partida 

aquesta dels 22.000 euros pel projecte de seguretat preventiva suposa que és el tema de 

les càmeres. No hi votaran a favor d’aquesta modificació de crèdit. 

 

La regidora Sra. Bloss manifesta que ells s’abstindran perquè hi ha algunes partides amb 

les que no hi estan d’acord, sobretot la de l’escultura que recorda que és el bolet que 

volen modificar. 
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El Sr. alcalde manifesta que és l’engolidor que hi ha la Riera Coma Fosa, altrament 

conegut com el bolet. 

 

El regidor Sr. Font manifesta que en aquest cas l’homenatge a Carquefou en ser una 

escultura externa és normal que sigui relativament cara, però en tot cas els agradarà que 

el projecte d’idees estigui obert a tota la població i no només a projectes concrets 

d’artistes, per tal que pugui englobar el màxim d’idees i ho puguin fer entre tots. I l’altra, 

pel qual hi votaran en contra, és el de les càmeres de seguretat preventiva. És a dir, fa 

un mes van estar discutint sobre el discurs de la por i perquè no havien d’aprovar una 

moció de més seguretat i de col·locar càmeres, precisament, i ara, en canvi, la passen 

per aquí, amb nocturnitat, podrien dir, i sense que sigui debatut en Ple. Per tant, si ha 

de ser directament executiu posar càmeres arreu del poble, ells creuen que això és un 

debat i que es remet literalment al discurs que va fer per la moció que va presentar Gent 

d’Alella a la qual el govern mateix hi va votar en contra, i una de les mesures de la qual, 

eren les càmeres de seguretat. No, no i no. No al discurs de la por, no a violar el dret a la 

intimitat, i com a poble, a no estar submisos a la por permanent de que els passi 

quelcom que és el fet de tenir una càmera. La càmera és l’inici. Es remet al seu discurs 

que ja va quedar prou travat en l’últim Ple però, tanmateix, el recorda ja que les actes 

són de 70 pàgines. El fet de col·locar càmeres és l’inici d’una escalada de mesures 

preventives de seguretat, que l’únic que enriqueix són les empreses que venen mesures de 

seguretat. Ho estan veient al seu entorn. Les grans beneficiàries d’aquests anys són les 

empreses de seguretat perquè el discurs de la por ven molt i és molt barat, relativament 

barat, per aquestes empreses vendre seguretat. No volen càmeres al poble. Creuen que a 

Alella no es mereixen, i que no tenen ni la tipologia de conflictes com per haver 

d’instal·lar càmeres, que no correspon ni molt menys amb el tipus de delictes que es 

poden donar a les llars d’aquest poble. I, sobretot, no volen tenir permanentment el 

“Gran Hermano” vigilant-los. Que serà de càmeres de matrícules? Sí, és el primer pas. 

Però ja l’han instal·lat. I, per tant, zero càmeres en aquest poble. És això “te regalan 

miedo para venderte seguridad” i no ho volen, gràcies. En tot cas, fan una proposta 
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alternativa, creativa i simpàtica, que és primer, l’única que càmera que han demanat que 

és la d’aquí el Ple perquè es pugui retransmetre per “streaming” i això creu que sí és una 

inversió. Va parlar amb l’informàtic el que costa una “webcam”, que són 12 euros, que és 

molt més barat. I fa una contraproposta respecte aquests 22.000 euros. Realment creuen 

que Alella no tenen perquè tenir càmeres de seguretat i proposa que no s’oblidin de 

l’altre poble agermanat Brogliano i que també li dediquin una escultura. I amb la mateixa 

inversió encara estalviaran 4.000 euros. Per tant, a ell li agradarà molt més una escultura 

d’agermanament amb un poble europeu que no pas una càmera vigilant els seus 

moviments pel carrer. Votaran en contra ara i seguiran insistint i promouran que hi hagi 

un debat perquè el debat ha de ser-hi perquè no poden fotre càmeres sense que hi hagi 

debat. Entenen, com a part d’aquesta població, que es mereixen tenir un debat obert i 

sincer sobre el fet de tenir càmeres. 

 

El regidor Sr. Garcia-Ossorio manifesta que ells també hi votaran en contra. No 

proposaran una tercera estàtua perquè pensa que ja en tenen prous. De fet, per no veure 

no veu ni la primera escultura. No creu que tinguin la necessitat de gastar-se 18.000 

euros en aquest homenatge, quan potser es podrien invertir en altres accions dins del 

poble on segurament sortirien molt més beneficiats els seus veïns i veïnes. Respecte el 

tema que estava parlant ara el company sobre la moció de Gent d’Alella del tema de 

seguretat, doncs aquest mes li sembla que encara no s’ha fet el tema de la cirurgia 

estètica i tal, i en caure dos policies més, sí que la mitjana d’edat està començant a 

augmentar. Per tant, entenen que ara tenen 4 policies menys i que aquesta situació s’ha 

de resoldre. Si ho han de resoldre via càmeres, sincerament, ells no ho veuen clar. 

 

 

A continuació la Presidència sotmet a votació la proposta. Hi voten a favor el Sr. alcalde, 

els tinents d’alcalde Sres. Mans, Nonell i Vilaró, i Sr. Salas, i les regidores, Sres. Alfaro, 

Fernández i Ribalaiga.; hi voten en contra els regidors Sra. Marzo, i Srs. Bardés, Font i 

Garcia-Ossorio; s’absté de votar-la la regidora Sra. Bloss. En conseqüència s’aprova la 

proposta.  
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4.- PROPOSTA DE LA REGIDORIA D’ADMINISTRACIÓ SOBRE DECLARACIÓ DE SECTORS 

PRIORITARIS I SERVEIS ESSENCIALS PER A LA CONTRACTACIÓ DE PERSONAL LABORAL 

TEMPORAL O NOMENAMENT DE PERSONAL FUNCIONARI INTERÍ.- La tinent d’alcalde Sra. 

Nonell ret compte de la proposta de la regidoria d’Administració, la qual literalment diu: 

 

“L’1 de gener de 2015 va entrar en vigor la Llei 36/2014, de 26 de desembre, de 

Pressupostos Generals de l'Estat per a l'any 2015, publicada en el BOE de 30 de 

desembre de 2014 (en endavant LPGE 2015), la qual estableix una sèrie de mesures 

que afecten directament a la contractació de personal i al nomenament de 

funcionaris en l’àmbit de totes les administracions, inclosa l’administració local. 

 

L’article 21.Dos de l’esmentada Llei, que té caràcter bàsic, determina que durant 

l’any 2015 no es procedirà a la contractació de personal temporal, ni al 

nomenament de personal estatutari temporal o de funcionaris interins, llevat en 

casos excepcionals i per a cobrir necessitats urgents i inajornables que es 

restringiran als sectors, funcions i categories professionals que es considerin 

prioritaris o que afectin al funcionament dels serveis públics essencials. 

 

En conseqüència, l’Ajuntament d’Alella només procedirà a la contractació de 

personal laboral temporal o nomenament de personal funcionari interí quan es 

donin necessitats urgents i inajornables que afectin a un sector, funció i categoria 

professional que es consideri prioritària o que afecti al funcionament dels serveis 

públics essencials. 

 

En compliment de la referida normativa, i atenent les particularitats d’aquest 

Ajuntament, es considera que la Corporació només hauria de procedir a la 

contractació de personal laboral temporal o nomenament de personal funcionari 

interí en els casos següents, motivats degudament: 
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a) Per a cobrir necessitats urgents i inajornables referides als sectors, funcions i 

categories professionals següents, que es consideren prioritaris: 

 

- Tota activitat adreçada a assegurar el compliment dels serveis mínims i 

obligatoris enunciats a l’article 26 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, bàsica de 

règim local: enllumenat públic, cementiri, recollida de residus, neteja viària, 

abastament domiciliari d’aigua potable, clavegueram, accés als nuclis de 

població, pavimentació de les vies públiques. 

- La funció de fe pública, assessorament legal preceptiu. 

- La funció de control i fiscalització interna de la gestió econòmica-financera 

i pressupostària.  

- El serveis de comptabilitat, tresoreria i recaptació. 

- La seguretat ciutadana, ordenació i control del trànsit a les vies urbanes. 

- Serveis Socials. 

 

b) Per a cobrir necessitats urgents i inajornables referides als següents serveis, que 

es consideren essencials: 

 

- Serveis d’assessorament jurídic i la gestió dels recursos públics. 

- Serveis del control de l’assignació eficient dels recursos públics. 

- Serveis de recursos humans i organització. 

- Serveis de seguretat ciutadana, ordenació i control del trànsit a les vies 

urbanes. 

- Serveis de manteniment d’instal·lacions i equipaments públics. 

- Serveis Socials. 

 

 

Aquesta regidoria d’Administració proposa al Ple municipal l’adopció del següent 

acord: 
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PRIMER.- Declarar que l’Ajuntament d’Alella només procedirà a la contractació de 

personal laboral temporal o nomenament de personal funcionari interí en els 

casos següents: 

 

a) Per a cobrir necessitats urgents i inajornables referides als sectors, funcions i 

categories professionals següents, que es consideren prioritaris: 

 

- Tota activitat adreçada a assegurar el compliment dels serveis mínims i 

obligatoris enunciats a l’article 26 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, bàsica de 

règim local: enllumenat públic, cementiri, recollida de residus, neteja viària, 

abastament domiciliari d’aigua potable, clavegueram, accés als nuclis de 

població, pavimentació de les vies públiques. 

- La funció de fe pública, assessorament legal preceptiu. 

- La funció de control i fiscalització interna de la gestió econòmica-financera 

i pressupostària.  

- El serveis de comptabilitat, tresoreria i recaptació. 

- La seguretat ciutadana, ordenació i control del trànsit a les vies urbanes. 

- Serveis Socials. 

 

b) Per a cobrir necessitats urgents i inajornables referides als següents serveis, 

que es consideren essencials: 

 

- Serveis d’assessorament jurídic i la gestió dels recursos públics. 

- Serveis del control de l’assignació eficient dels recursos públics. 

- Serveis de recursos humans i organització. 

- Serveis de seguretat ciutadana, ordenació i control del trànsit a les vies 

urbanes. 

- Serveis de manteniment d’instal·lacions i equipaments públics. 

- Serveis Socials. 
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SEGON.- Determinar que les contractacions portades a terme com a conseqüència 

d’aquesta declaració de serveis prioritaris i essencials, en cap cas, podran suposar 

un increment de pressupost del Capítol I de personal d’aquesta Corporació. 

 

TERCER.- Publicar aquest acord al Butlletí Oficial de la Província de Barcelona. 

 

 

La Presidència obre la deliberació i la tinent d’alcalde Sra. Nonell manifesta que des de fa 

uns quants pressupostos i els pressupostos generals de l’Estat pel 2015, no els deixen en 

els ajuntaments, a totes les administracions, la contractació directa de personal ni 

laboral ni funcionari. Amb la qual cosa només els deixa en casos excepcionals que els 

ajuntaments puguin declarar serveis especials o prioritaris allò que ells considerin que pel 

seu funcionament és imprescindible de tenir. L’Ajuntament d’Alella, doncs, per cobrir les 

necessitats urgents inajornables referides als sectors i funcions de categoria, considera 

que l’enllumenat públic, cementiri, recollida de residus, neteja viària, abastament 

domiciliari d’aigua potable, clavegueram, accés als nuclis de població i pavimentació 

doncs són uns serveis prioritaris. També tenen la funció pública de fe pública, 

assessorament legal preceptiu, la funció de control i fiscalització interna de la gestió 

econòmica o financera i pressupostària, serveis de comptabilitat, tresoreria i recaptació, 

seguretat ciutadana, ordenació i control del trànsit a les vies urbanes, i serveis a les 

persones. Per la qual cosa, en aquest Ple declaren que l’Ajuntament d’Alella tindrà com a 

serveis essencials Administració, Hisenda, Governació, Serveis Municipals i Serveis a les 

Persones. Amb la qual cosa podran contractar el personal que necessitin per poder 

treballar perquè realment ja estaven en un moment molt justos de personal.  

 

El Sr. alcalde manifesta que això entre d’altres coses els permetrà amb immediatesa el fet 

de poder treure a concurs les 4 places de funcionaris interins d’agents de Policia, una 

plaça de treballadora social laboral interina, que tenen allà congelada, i el fet, que vindrà 

en el punt següent, de treure també a concurs una plaça d’administratiu per l’àrea 
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d’Hisenda, atès que actualment amb l’estructura que tenen i que el 31 de desembre acabi 

un pla ocupacional, el fet de que els falti aquesta posició farà que puguin tenir veritables 

problemes a l’hora del control econòmic. I, per tant, aquells que estan preocupats per 

l’estètica doncs les properes les setmanes immediates sortirà la convocatòria d’agents 

locals de Policia, de treballadora social i d’administratiu per l’àrea d’Hisenda. 

 

El regidor Sr. Font manifesta que en aquest cas, respecte la contractació pública i ho han 

comentat en altres fòrums, però creu que és important treure-ho en el Ple també, i és 

que l’Ajuntament d’Alella estan en un clar procés d’externalització laboral. Han agafat la 

norma d’una manera, per la línia dura, i han considerat que no es pot contractar a ningú 

i estan externalitzant molts serveis que podrien prestar perfectament persones enlloc 

d’empreses. En aquest cas, tenen sobre la taula el de Joventut, Participació, Cooperació, 

Dona, Festes i alguna més, que el fan amb pac i l’envien cap a les grans empreses. Ho 

han discutit. Això ho han pogut parlar, i han vist que a mig termini d’intentar canviar 

aquesta dinàmica, cosa que hi estan d’acord, però també entenen que si Alella té aquests 

Serveis a les Persones, és un concepte prou ampli com per poder estrènyer fort i intentar 

rescabalar aquesta externalització en tots els fronts que s’està produint des de 

l’Ajuntament. Ells hi votaran a favor però creuen que haurien de començar a deixar 

d’externalitzar perquè al final l’Ajuntament hauria de parlar amb persones i no només 

estrictament amb empreses per oferir serveis propis que són de l’Ajuntament. 

 

El Sr. alcalde manifesta que el fet de l’externalització ha estat l’única alternativa durant 

molts anys, ara no sabria dir-los si des de 2011, o 2010, o 2009, en que des del govern 

de l’Estat es va acordar la prohibició de contractació de personal propi de les 

administracions, amb la qual cosa per poder continuar dotant dels serveis a la ciutadania 

han hagut de tirar per aquí. En el moment en que això quedi normalitzat, i sembla que 

amb el pressupost de 2016 no serà, però esperen que a partir de l’any 2017 o 2018 sí que 

hi hauria una voluntat d’integrar alguns d’aquests serveis, bàsicament els que tenen més 

relació amb les persones, dintre de l’estructura municipal.  
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El regidor Sr. Font manifesta, i sap que se li dirà que està fent discurs, però entén que no 

només a les persones. Van dir, com a aposta al seu programa, portaven també tendir cap 

a cooperatives, cap a petites empreses i demanarien que en un futur, que si almenys en 

aquest curt termini han de seguir per la via grossa d’externalitzar, intentessin fer-ho a 

petita escala no macro concessions perquè això limita molt el perfil de contractant que 

poden tenir, i, al final, acaben tenint empreses molt grans.  

 

 

A continuació, la Presidència sotmet a votació la proposta, la qual s’aprova per 

unanimitat. 

 

 

5.- Proposta DE LA REGIDORIA D’ADMINISTRACIÓ SOBRE MODIFICACIÓ DE LA 

PLANTILLA DE PERSONAL AL SERVEI D’AQUEST AJUNTAMENT CORRESPONENT A 

L’EXERCICI 2015.- La tinent d’alcalde Sra. Nonell ret compte de la proposta de la 

regidoria d’Administració, la qual literalment diu: 

 

“El Ple de l’Ajuntament d’Alella, en sessió de 27 de novembre de 2014, va aprovar 

inicialment el Pressupost per l’any 2015, juntament amb la Plantilla de personal i la 

Relació de Llocs de Treball i va ser sotmès a informació pública, mitjançant anunci 

publicat al BOPB el dia 1 de desembre de 2014 i no havent-se presentat cap 

al·legació o reclamació, l’acord va esdevenir definitiu i va ser publicat íntegrament 

al BOPB de 2 de gener de 2015. 

 

Ateses les necessitats excepcionals i sobrevingudes dins l’àrea d’Hisenda en aquest 

exercici com a conseqüència de la reorganització de determinats serveis de la 

Corporació. 

 

Vist que l’article 27 del Decret 214/1990, de 30 de juliol, disposa que la Plantilla es 

pot modificar amb posterioritat a l’aprovació del Pressupost si es tracta d’establir 
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nous serveis, ampliar, suprimir o millorar els existents, quan aquestes situacions no 

puguin esperar l’exercici següent, com també si la modificació respon a criteris 

d’organització administrativa interna. 

 

Aquesta regidora d’Administració proposa al Ple municipal l’adopció del següent 

acord: 

 

PRIMER.- Modificar la Plantilla de personal al servei d’aquest Ajuntament 

corresponent a l’exercici 2015, en el sentit de: 

 

Personal laboral 

- Amortitzar 1 plaça d’Operari Ofici, grup AP, complement de destinació 11. 

 

Personal funcionari 

- Crear 1 plaça d’Administratiu, grup C1, complement de destinació 15. 

 

SEGON.- Sotmetre-la a informació pública pel termini de 15 dies, en els termes que 

estableix l’article 126 del Reial Decret Legislatiu 781/1986, de 18 d’abril, pel que 

s’aprova el Text refós de les disposicions legals vigents en matèria de Règim Local, 

transcorregut el qual sense que hi haguessin reclamacions, la Plantilla s’entendrà 

aprovada definitivament. 

 

TERCER.- Publicar aquest acord al Butlletí Oficial de la Província de Barcelona i al 

Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya.” 

 

 

La Presidència obre la deliberació i la tinent d’alcalde Sra. Nonell manifesta que com deia 

l’alcalde abans això comporta la modificació de plantilla. De personal s’amortitzarà la 

plaça d’un operari d’ofici, i es crearà una plaça d’un administratiu que anirà pel tema 

adscrit al departament d’Hisenda. 
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El Sr. alcalde manifesta que les places que poden llançar són ja les preexistent de 

treballadora social i agents de Policia, i l’altra que tenen de cobertura urgent és la 

d’administratiu de l’àrea d’Hisenda. I per poder compensar dintre del pressupost de la 

plantilla 2016, doncs donen de baixa un peó i creen aquesta plaça d’administratiu. 

 

 

A continuació, la Presidència sotmet a votació la proposta, la qual s’aprova per 

unanimitat. 

 

 

6.- PROPOSTA DE LA REGIDORIA D’ADMINISTRACIÓ SOBRE AUTORITZACIÓ DE 

COMPATIBILITAT DEL TÈCNIC SUPERIOR ENGINYER, SR. XAVIER TORRES ISACH, PER A 

REALITZAR TASQUES LLIBERALS DE LA SEVA PROFESSIÓ.- La tinent d’alcalde Sra. Nonell 

ret compte de la proposta de la regidoria d’Administració, la qual literalment diu: 

 

“Vista la sol·licitud formulada pel Sr. Xavier Torres Isach, Tècnic Superior Enginyer, 

amb R.E. 1510, de 13 d’abril, sobre autorització de compatibilitat per tasques 

lliberals de la seva professió, segons la Llei 21/1987. 

 

Vist l’informe favorable emès al respecte pel secretari general de la Corporació en 

data 15 d’abril de 2015. 

 

Aquesta regidoria proposa al Ple municipal l’adopció del següent acord: 

 

PRIMER.- Autoritzar la comptabilitat del Tècnic Superior Enginyer, Sr. Xavier Torres 

Isach, per a realitzar tasques lliberals de la seva professió. 

 

La dedicació horària a l’activitat privada que sol·licita realitzar l’interessat no pot 

superar la meitat de la jornada ordinària desenvolupada a l’Administració, ni es pot 
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produir cap tipus de coincidència horària entre ambdues activitats, ni tant sols de 

forma esporàdica. 

 

SEGON.- L’exercici de l’activitat privada estarà subjecte a les condicions i 

limitacions establertes als articles 11, 12, 13 i 21 de la Llei 21/1987. 

 

Aquesta autorització està condicionada a l’estricte compliment de la jornada i 

horaris en els llocs de caràcter públic i restarà automàticament sense efecte en cas 

de canvi de lloc en el sector públic o de modificació de les condicions del lloc de 

treball. 

 

TERCER.- Donar coneixement de l’esmentada resolució als delegats de personal 

funcionari i laboral.” 

 

 

La Presidència obre la deliberació i la tinent d’alcalde Sra. Nonell manifesta que com ja 

va passar fa un temps, l’enginyer tècnic superior Sr. Xavier Torres, ha demanat la 

compatibilitat per poder realitzar, si sorgissin, la segona tasca lliberal de la seva 

professió. Però necessita, evidentment, passar per Ple i tenir la seva aprovació. 

 

El Sr. alcalde manifesta que només fer notar que en aquest cas hi ha el Secretari, 

Interventor i Arquitecte municipal, i un dels Caporals per una formació concreta, que 

tenen aquesta compatibilitat concedida. 

 

La regidora Sra. Marzo manifesta que ells com ja van fer en el cas de l’altre tècnic al qual 

el Sr. alcalde no s’ha referit, si no s’equivoca. 

 

El Sr. alcalde manifesta que sí s’hi ha referit. 
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La regidora Sra. Marzo manifesta que es ratificaran en els mateixos arguments per votar 

en contra, senzillament per una qüestió de posar de manifesta l’escassetat de les 

oportunitats de treball que hi ha en aquests moments en la societat i la precarietat 

laboral, i el fet de que disposar d’una plaça i de la possibilitat de treballar en un 

ajuntament, en aquests moments, doncs és un honor també però és una gran sort per 

molta gent. I entenen que si hi ha feina que la faci qui no la té francament. 

 

El regidor Sr. Font manifesta que en el seu cas, si legalment és factible doncs endavant. 

En tot cas, sí que cal recordar que el Xavi Torres està a jornada completa, se li ha 

modificat recentment, i que mentre això no interfereixi en la feina que fa per aquest 

Ajuntament i, òbviament, no tingui cap contrarietat, doncs endavant, però caldrà també 

certificar que no està afectant la seva jornada laboral perquè al final les vuit hores és el 

temps racional de treball i tot allò extra que no vagi en detriment de la seva funció 

principal que és la de ser l’enginyer municipal. 

 

La regidora Sra. Bloss manifesta que s’afegeix al que acaba de dir el regidor Sr. Font. A 

part, que creu que ja era una de les condicions que ell va posar quan se’l va contractar en 

aquest Ajuntament.  

 

El Sr. alcalde manifesta que no ho recorda. No sap si ho va insinuar però en qualsevol 

cas, no va poder ser una condició seva a l’hora de que el contractessin. Però sí que és 

cert, que en aquests perfils tècnics acostuma a existir aquesta compatibilitat per si en un 

moment donat han de prestar també algun servei dintre dels seus coneixements, i que en 

cap cas poden interferir amb la seva jornada laboral. 

 

El regidor Sr. Bardés manifesta que si aquests serveis extraordinaris poden ser en el 

municipi d’Alella o en qualsevol lloc. 

 

El Sr. secretari manifesta que al municipi d’Alella en relació a l’Ajuntament d’Alella no 

podria ser. 
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A continuació la Presidència sotmet a votació la proposta. Hi voten a favor el Sr. alcalde, 

els tinents d’alcalde Sres. Mans, Nonell i Vilaró, i Sr. Salas, i els regidors Sres. Alfaro, 

Bloss, Fernández i Ribalaiga, i Sr. Font; hi voten en contra els regidors Sra.  Marzo, i Srs. 

Bardés i Garcia-Ossorio. En conseqüència s’aprova la proposta.  

 

 

7.- PROPOSTA DE LA REGIDORIA DE SERVEIS A LES PERSONES SOBRE MODIFICACIÓ DEL 

REGLAMENT DE PRESTACIONS ECONÒMIQUES DE CARÀCTER SOCIAL.- La regidora Sra. 

Ribalaiga ret compte de la proposta de la regidoria de Serveis a les Persones, la qual 

literalment diu: 

 

“El Ple de l’Ajuntament de 5 de maig de l’any 2011 va aprovar el Reglament de 

Prestacions Econòmiques de Caràcter Social.  

 

Aquest Reglament és una eina amb la qual es dota l’equip de Serveis Socials, i que 

pretén incrementar l’eficàcia de les prestacions econòmiques de caràcter social, 

garantir l’equitat i establir un barem d’accés de caràcter econòmic i social que 

contempli les diferents realitats i les noves situacions de pobresa, com correspon a 

un sistema de serveis socials universal i de dret subjectiu. Vol ser una eina 

permanent en el temps i normalitzada en el marc dels Serveis Socials municipals. 

 

Perquè aquesta eina resulti el màxim d’eficaç és important actualitzar-la d’acord 

amb les necessitats emergents i que dins el marc de l’actual situació social i 

econòmica es fa encara més necessària la seva revisió i actualització. 

 

Vista l’ordre HAP/1732/2014 que va modificar entre d’altres, la declaració anual 

d’operacions amb terceres persones, en el sentit que totes les Administracions 
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Públiques han de relacionar totes aquelles persones o entitats a les que s’hagin 

satisfet ajudes i/o subvencions qualsevol que sigui el seu import.  

 

Vist que per tal de garantir la seguretat jurídica dels procediments i dels propis 

beneficiaris de prestacions econòmiques, es fa necessari fer algunes modificacions 

al Reglament de prestacions econòmiques de caràcter social. 

 

És per tot el que s’ha exposat, que la Regidora de Serveis a les Persones proposa al 

Ple municipal, l’adopció dels següents acords: 

 

PRIMER.- Modificar el Reglament de Prestacions Econòmiques de Caràcter Social en 

els següents articles: 

 

1. Modificació de l’article 6. Persones beneficiaries, requisits i obligacions 

 

Afegir un apartat, amb el següent text:  

 

- Estar al corrent de les obligacions tributaries y Seguretat Social, segons 

marca la Llei 38/2003 de 17 de novembre, General de Subvencions (article 

13), així com l’article 24 del Real Decret 887/2006, de 21 de juliol, pel que 

s’aprova el Reglament d’aquesta llei.  

 

 

 

 

 

 

2. Modificació de l’article 11. Documentació que ha d’acompanyar a la sol·licitud 
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En el punt 11.2. Documentació general per a qualsevol tipus d’ajut:  

 

Afegir un primer punt a l’apartat de “Declaració de responsabilitat (inclosa en la 

sol·licitud) en la que es faci constar”, amb el següent text: 

 

- Que es troba al corrent de les obligacions tributaries i Seguretat Social, 

segons marca la Llei 38/2003 de 17 de novembre, General de Subvencions 

(article 13), així com l’article 24 del Real Decret 887/2006, de 21 de juliol, 

pel que s’aprova el Reglament d’aquesta llei.  

 

SEGON.-  Sotmetre l’expedient al tràmit d’informació pública mitjançant anuncis al 

Butlletí Oficial de la Província de Barcelona, al Diari Oficial de la Generalitat de 

Catalunya, a un dels mitjans de comunicació escrita diària, a la pàgina web i tauler 

d’anuncis de l’Ajuntament, per un termini de trenta dies hàbils, per a la formulació  

de reclamacions i/o al·legacions, a comptar des del dia següent al de la darrera 

publicació oficial d’aquest anunci en el BOP o DOGC. L’aprovació inicial esdevindrà 

definitiva en el supòsit que no s’hi formuli cap reclamació i/o al.legació en 

l’esmentat període.” 

 

 

La Presidència obre la deliberació i la regidora Sra. Ribalaiga manifesta que com saben el 

Reglament és l’eina de l’equip de Serveis Socials per garantir l’equitat i objectivitat en 

l’atorgament, en el sentit de donar a cadascú el que li correspon com a dret i establir 

aquests barems d’accés a les prestacions, que en el cas que els ocupa avui són les 

prestacions de caràcter econòmic i social. En aquest cas perquè l’eina sigui eficaç 

l’objectiu per la qual es va idear, és important anar-la actualitzant , a mesura que es va 

treballant amb ell o bé quan es detecten noves situacions de pobresa o necessitats de la 

ciutadania. La modificació d’avui està vinculada a uns procediments interns i de 

seguretat jurídica, tant per l’Administració com pels beneficiaris, ja que en aquest cas 
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abans les administracions no havien de declarar les operacions a tercers per sota dels 

3.000 euros i, en aquest cas, arran de la modificació del model de la declaració d’IVA 

això canvia i l’administració ha de declarar totes les subvencions atorgades, incloent les 

ajudes socials. L’adaptació aquesta és adaptar el Reglament d’Alella a la normativa 

general, i, concretament, la modificació que presenten al Ple és que facin els requisits de 

les persones beneficiàries el fet d’estar al corrent de les seves obligacions tributàries i de 

la Seguretat Social i incloure un punt al full de responsabilitat on es fa constar que estar 

al corrent d’aquestes obligacions.  

 

El regidor Sr. Font manifesta que en aquest cas ells s’abstindran entenent que ja es farà 

bé i que, precisament, s’ha d’anar molt en compte, però es trobaven en la dicotomia de 

pensar si algú realment té necessitats i està ben fotut i no té per pagar res, i té una 

multa amb qualsevol municipi, que si això pot ser un motiu per negar-li l’ajuda que tan 

necessita. I, per tant, es trobarien amb una contradicció, de que algú és troba en màxima 

necessitat i no té manera de rebre cap ajuda perquè encara deu diners. I, per tant, està 

en un pou del qual seria impossible sortir i del qual seria impossible ajudar-lo. Li 

agradaria si li podrien aclarir aquest punt.  

 

La regidora Sra. Ribalaiga manifesta que en aquest cas són coses diferents. Una és el que 

es refereix al Reglament, i que, per tant, és un tràmit administratiu, el fet de declarar o 

no que estiguis al dia de les teves obligacions, i l’altra és l’aplicació del Decret que des 

de l’Estat espanyol se’ls imposa en el sentit de fer complir aquesta llei i no donar cap 

ajuda a les persones que realment necessiten una ajuda o tenen una situació de pobresa. 

Això no vol dir que no es puguin fer, facilitar acords a l’hora d’aquests deutes amb 

l’Administració, és a dir, facilitant el pagar en terminis o trobar alguna altra manera 

d’aquest ajut. I no només a través de l’Ajuntament sinó d’altres entitats socials que en 

col·laboració amb l’Ajuntament poden substituir aquest ajut social directe des de 

l’Ajuntament.  
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El regidor Sr. Font manifesta que independentment de la intervenció de tercers per 

col·laborar en aquest sistema de compensació, a una persona que realment tingués un 

deute per una multa se li seria negat l’ajut? Estrictament, “stricto sensu”, sense 

participació de tercers.  

 

La regidora Sra. Ribalaiga manifesta que complint la llei se li hauria de denegar aquest 

ajut. 

 

El Sr. alcalde manifesta que per altra banda això parla molt malament de la llei.  

 

El regidor Sr. Font manifesta que malgrat el compliment legal llavors hi votaran en contra 

i no perquè no estigui d’acord amb les argumentacions de la Laura. 

 

La regidora. Sra. Ribalaiga manifesta que són coses diferents. Podrien posar a votació si 

volgués com ho podrien solucionar i en això estan treballant conjuntament amb l’àrea 

d’Intervenció de posar solució a aquestes persones que no es quedaran en cap moment 

sense una prestació social. Ara bé, avui no estan votant això. Estan fent uns votació per 

la declaració de responsabilitats. És a dir, és una seguretat jurídica de cara al beneficiari 

i també de cara a l’Administració, de que estan complint la llei de subvencions. 

 

 

A continuació la Presidència sotmet a votació la proposta. Hi voten a favor el Sr. alcalde, 

els tinents d’alcalde Sres. Mans, Nonell i Vilaró, i Sr. Salas, i els regidors, Sres. Alfaro, 

Bloss, Fernández, Marzo, Ribalaiga, i Srs. Bardés i Garcia-Ossorio; hi vota en contra el 

regidor Sr. Font. En conseqüència s’aprova la proposta.  

 

 

8.- MOCIÓ DELS GRUPS MUNICIPALS ERC-SXA-AM, AP-CP, GD’A, I APA-CUP-PA DE 

SUPORT A L’ACOLLIDA DE POBLACIÓ REFUGIADA VÍCTIMA DELS CONFLICTES ARMATS A 



32 

 

LA MEDITERRÀNIA.- La tinent d’alcalde Sra. Vilaró ret compte de la moció dels grups 

municipals ERC-SxA-AM, AP-CP, Gd’A i APA-CUP-PA, la qual literalment diu: 

 

“El món local català manifesta la seva preocupació per la crisi humanitària en 

matèria de refugi que està tenint lloc a la Mediterrània, arran de la guerra civil a 

Síria i d’altres conflictes internacionals.    

 

Segons dades de l’ACNUR, aproximadament 322.000 persones han creuat la 

Mediterrània durant el 2015, la majoria com a refugiades, fugint de la violència i la 

persecució, de les quals almenys la meitat provenen de Síria. A més, es compta que 

2.750 persones han desaparegut o mort en els primers vuit mesos de l’any i es 

preveu que el nombre d’arribades continuï augmentant els propers dos mesos.      

 

El Fons Català de Cooperació al Desenvolupament és una organització formada per 

ens locals que destinen una part del seu pressupost a finançar accions de 

Cooperació al Desenvolupament i de Solidaritat amb els pobles dels països més 

desfavorits, i actua com a instrument de coordinació dels esforços dels ajuntaments 

catalans en els casos d’actuacions en situació d’emergència i especialment en la 

postemergència i reconstrucció. 

 

L’any 2013 el Fons Català va obrir una campanya d’emergència per donar suport a la 

població   arran de la guerra civil a Síria en la qual ha continuat treballant des de 

llavors, amb el suport dels municipis catalans.  

 

Davant de la situació actual i,  

 

− Atès que la Carta dels Drets Fonamentals de la Unió Europea, en el seu article 1, 

determina que la dignitat humana és inviolable i ha de ser respectada i 

protegida. 
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− Atès que la Declaració Universal dels Drets Humans de 10 de desembre de 1948 

reconeix en l’article 14 que, en cas de persecució, tota persona té dret a cercar 

asil, i a gaudir-ne, a qualsevol país. 

− Atès que la Convenció de Ginebra del 1951 i el Protocol sobre l’Estatut del 

Refugiat de 1967, tots dos signats i ratificats per l’Estat espanyol, preveuen que 

cal facilitar l’estatut de refugiat i garantir els drets que aquest estatut preveu. 

− Atesa la crida de la Plataforma Stop Mare Mortum als municipis catalans per la 

creació d'una Xarxa de Municipis Acollidors. 

− Atès que pel principi de subsidiarietat tot el que pugui fer-se en una 

administració propera a la ciutadania no cal que es faci en una de rang superior.  

− Atès que del 2013 al 2014 a Catalunya vam passar de 484 a 786 peticions d'asil i 

només 28 places d'acollida. 

− Atesa la responsabilitat de l'Estat Espanyol, i el conjunt de països de la Unió 

Europea, com a beneficiaris econòmics en el comerç internacional d'armes i de 

mesures de seguretat greument lesives com les concertines. 

− Atesa la actual política de fronteres exteriors de la UE que criminalitza el 

migrant arribant a negar-li els Drets Fonamentals que emparen tota persona pel 

simple fet de ser-ho. 

− Atès que els municipis catalans s’han caracteritzat per respondre solidàriament a 

l’arribada de persones refugiades de conflictes com el dels Balcans i que 

compten amb un teixit associatiu vinculat a la pau, els drets humans i el 

desenvolupament. 

− Atesa la demanda de la societat civil catalana als respectius municipis per a què 

donin resposta a la situació dels refugiats. 

 

Per tot això, des de l’Ajuntament d’Alella, es proposa l'adopció dels acords 

següents: 
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PRIMER.- Instar el Govern espanyol a: 

 

1. Demanar una major dotació de recursos a la UE per suport jurídic, assistència, 

acollida i integració social i que s’estableixin mecanismes perquè es transfereixin 

a les administracions municipals per a la gestió descentralitzada. 

2. Augmentar el nombre de places d'asil, també com la dotació pressupostària per 

millorar la qualitat en les diferents fases de l'atenció a aquest col·lectiu. 

3. Augmentar de sis mesos a un mínim de 24 mesos el període d'acollida de les 

persones sol·licitants d'asil, en funció de la vulnerabilitat de cada persona. 

4. Treballar per ampliar el concepte de refugiada a fi d'incloure aquelles realitats de 

temor fonamentat en motius econòmics i ambientals pels que les persones es 

veuen obligades a abandonar els seus països. 

5. Donar suport als països d’asil, normalment empobrits, on es concentren el 85% 

de les persones refugiades del món a través de la cooperació al desenvolupament 

o l’ajuda humanitària directa o indirecta, tot garantint els drets de totes les 

persones. 

 

SEGON.- Instar el Govern de la Generalitat de Catalunya a: 

 

- Actualitzar la dotació pressupostària del Pla de Protecció Internacional a 

Catalunya (PPIC), aprovat el 28 de gener de 2014, adequant-la a la situació 

actual i assegurar-ne el desplegament. 

- Territorialitzar els serveis d'atenció a les persones demandants d'asil i en 

paral·lel formar i/o especialitzar aquelles persones dels municipis que s'hauran 

de fer càrrec del suport i l'atenció a les persones sol·licitants. 

- Donar suport als municipis acollidors i facilitar-ne la coordinació. 

- Donar suport als països d’asil, normalment empobrits, on es concentren el 85% 

de les persones refugiades del món a través de la cooperació al desenvolupament 
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o l’ajuda humanitària directa o indirecta, garantint els drets de totes les 

persones. 

 

TERCER.- Facilitar l'empadronament de totes les persones que declaren viure al 

municipi i conseqüentment garantir l'accés als serveis bàsics. 

 

QUART.- Elaborar, en el cas que no n'hi hagi, o revisar/actualitzar els plans 

d'acollida municipals (o comarcals) per a incorporar-hi l'asil. 

 

CINQUÈ.- Donar suport i col·laborar amb les entitats catalanes que treballen en 

l'acollida i el servei a les persones sol·licitants d'asil. 

 

SISÈ.- Definir quin suport (servei i infraestructura) pot oferir el municipi per acollir 

les persones sol·licitants. 

 

SETÈ.- Treballar en la sensibilització de la població del municipi sobre la realitat de 

les persones refugiades i la dinamització de la xarxa local solidària. 

 

VUITÈ.- Endegar i garantir polítiques municipals de cooperació al desenvolupament 

amb vocació transformadora.  

 

NOVÈ.- Oferir els municipis com a territori d’acollida.  

 

DESÈ.- Sumar-se a les línies de treball identificades i consensuades a la reunió en 

matèria de refugi, celebrada el passat 4 de setembre de 2015 a la seu del Fons 

Català amb la participació de més d’una vuitantena d’ajuntaments. Aquestes són:  

 

- Assistència en les rutes de fugida 

- Suport als municipis de la ruta 

- Planificació i gestió de l’acollida  
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- Acollida a Catalunya  

 

ONZÈ.- Coordinar i concentrar els esforços del món local davant la situació 

d’emergència actual, a través del Fons Català, en col·laboració amb les entitats 

municipalistes, per tal de tenir una veu conjunta que interlocuti amb la Generalitat 

de Catalunya i el Govern de l’Estat espanyol. 

 

DOTZÈ.- Fer arribar aquest acord al Fons Català de Cooperació al Desenvolupament, 

a la Federació de Municipis de Catalunya, a l’Associació Catalana de Municipis, a la 

Generalitat de Catalunya i al Govern de l’Estat espanyol.”     

 

 

La Presidència obre la deliberació i la tinent d’alcalde Sra. Vilaró manifesta que com tots 

deuen estar assabentats, ja fa molts i molts mesos s’està donant una situació de fugida 

massiva de ciutadans de països que estan en conflictes bèl·lics sobretot de la 

Mediterrània. I aquest estiu la situació ha empitjorat moltíssim i encara estan arribant 

persones contínuament. Això deixa als països del nord amb l’obligació moral de donar 

acollida a aquestes persones. Moltes de les entitats i de les associacions del seu país 

s’han posat a treballar conjuntament per tal de preparar l’acollida a les persones 

refugiades que es pugui determinar que vindran al seu país i una de les actuacions que 

han engegat és fer una moció de suport a l’acollida d’aquestes persones refugiades. 

Aquesta moció ha estat confeccionada pel Fons Català de Cooperació, l’Associació 

Catalana de Municipis, la Federació de Municipis de Catalunya, en part basant-se en una 

moció prèvia que havia fet també la plataforma d’entitats Stop Mare Mortum i que ells 

van proposar des dels partits de govern. Des del grup municipal de la CUP es va proposar 

de fer-hi unes addicions d’uns punts concrets, ho van estar discutint, ho van incloure, i, 

per tant, aquesta a moció de les tres entitats hi ha una sèrie de punts que els han 

incorporat. Alguns d’ells reconeixen la responsabilitat de països del nord d’Europa i entre 

ells l’Estat espanyol, com a beneficiaris econòmics en el comerç d’armes, que en el fons 

es dóna la paradoxa que per una banda els països estan facilitant l’accés a les armes i 
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després, és clar, han d’acollir a les persones que han de fugir per aquestes armes que 

prèviament se’ls hi ha venut. També en aquesta moció de les tres institucions hi van 

afegir explícitament que a les persones refugiades que poguessin acabar venint al seu 

municipi se’ls hi facilitaria l’empadronament perquè entenen que l’empadronament és una 

eina que qualsevol persona que estigui vivint aquí hi té dret i, per tant, també li atorga 

la via d’entrada a gaudir d’uns serveis com tota la resta de ciutadania. I entenen que una 

persona refugiada si està vivint aquí l’únic que fan amb l’empadronament és deixar-ne 

constància i amb aquesta constància té accés a tots els serveis municipals, i, a més a 

més, també té accés a l’assistència sanitària il·limitada com qualsevol altre ciutadà. 

Molts del punts dels acords de la moció ja s’estan fent. És a dir, aquí al poble ja tenen 

polítiques actives de cooperació al desenvolupament, ja s’han ofert com a municipi 

acollidor, i ara es tracta d’anar fent realitat aquestes accions. El grup de Gent d’Alella 

també es va proposar com a proponent d’aquesta moció. 

 

El regidor Sr. Garcia-Ossorio manifesta que realment és complicat donar un vot negatiu o 

inclús abstenir-se quan una proposta com aquesta en poden subscriure el 95%. És molt 

complicat, i, per tant, no ho faran. Sí que és ben cert i per això la seva proposta és a 

posteriori, i, per tant, ja l’explicarà en el seu moment, que aquí s’inclou un nou concepte 

que és el tema dels migrats. Per tant, no és el mateix l’asilat, no és el mateix el migrat i, 

per tant, han tenir tractaments diferents i han de fer-se, i aquí proposa als membres 

d’aquest Ple que debatin i treballin en aquesta línia, i treballin si cal en una moció 

conjunta per resoldre la problemàtica que hi ha actualment amb la migració. Però un 

asilat, un refugiat, no és un migrant. Per tant, com a conseqüència de que aquesta moció 

al cap i a la fi s’hi han introduït petites circumstàncies o petits texts que en part l’alteren 

i en la gran part pot subscriure, ells hi donaran el seu vot favorable. 

 

La regidora Sra. Bloss manifesta que com creu que hi ha tres mocions sobre aquest tema 

consensuades. Una és l’Associació Catalana de Municipis, després el Fons Català i després 

la Federació de Municipis de Catalunya. Té entès que Alella serà l’únic poble que no 

votarà una d’aquesta mocions. Aleshores, ells s’abstindran. Li sap molt greu perquè hi ha 
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aquests dos temes que n’han parlat i parlat que és el tema de les armes, que no toca en 

aquesta moció, i després també hi ha l’assumpte de l’empadronament, que com se sap, hi 

ha un document, una guia d’acollida de la Generalitat de Catalunya que l’assistència 

sanitària està absolutament garantida sense necessitats d’empadronament. El govern 

espanyol va pactar amb tots els grups sobre la base d’una esmena del Partit Popular per 

augmentar en 200 milions el pressupost que es destinarà l’any 2016 per als refugiats. 

Però la veritat és que no es pot mossegar la llengua. Hi ha altres persones que busquen 

asil polític, com les persones de Veneçuela, de les que no es parla. 

 

La tinent d’alcalde Sra. Vilaró manifesta que ella volia fer-li un aclariment perquè potser 

no s’ha explicat bé. No són tres mocions sinó que és una moció que s’ha consensuat per 

tres entitats municipalistes. L’Ajuntament d’Alella sí que votarà aquesta moció perquè 

absolutament el cent per cent del contingut d’aquesta moció està reflectit en la moció 

que han presentat conjuntament els diferents grups, el que passa és que el que han fet 

és afegir-hi uns punts que ells estan convençuts de que milloren aquesta moció. Però 

l’Ajuntament d’Alella sí que votarà tots i cadascun dels punts de la moció consensuada 

per les tres associacions. 

 

La regidora Sra. Bloss manifesta que recordar que a Mataró, Esquerra Republicana i la CUP 

també van votar la moció consensuada. 

 

La tinent d’alcalde Sra. Vilaró manifesta que ella li diu que aquí Esquerra Republicana i la 

CUP i altres grups votaran aquesta moció que han consensuat les tres entitats 

municipalistes, però que, a més a més, li han afegit uns punts que ells creuen que la 

milloren. 

 

La regidora Sra. Bloss manifesta que i ella diu que no toca en aquest moment. Ja poden 

fer una altra moció més detallada sobre aquests punts. 

 



39 

 

El regidor Sr. Font manifesta que en tot cas, com a part en aquest rocambolesc joc en 

que Convergència ha mantingut dos dies que votaria en contra i ara hi vota a favor, cosa 

que li alegra, li satisfà. En tot cas, primer volia defensar les aportacions. Primer, aquesta 

és una moció que a ell li hagués agradat, i així ho va proposar des d’un principi, que ni 

l’haguessin defensat ells sinó que hagués vingut algú des de Cooperació, en parlés, 

votessin i l’aprovessin per unanimitat. Això és l’escenari que esperava poder fer per no 

haver de fer joc polític o que sembli que fan joc polític d’una qüestió tan delicada. Això 

com a debut. En segon punt, si bé la moció és veritat que s’ha aprovat o ha estat 

consensuada per aquests tres grups, l’original, com ve ha dit la Teresa, venia de Stop 

Mare Mortum i que cal recordar que és una entitat que treballa en el conflicte de la gran 

fosa comú que està sent el Mediterrani en el seu temps contemporani. I, per tant, ells 

que treballen amb aquesta realitat tenen molt clares unes premisses de les debilitats de 

cada Administració, i on es podria estrènyer. El fet de que el text consensuat per les tres 

associacions municipalistes, en posterioritat, rebaixés el text original no treu que com a 

poble són sobirans com per decidir adequar-se o adaptar-se a la realitat en que es troben 

i que puguin enfocar-ho d’una manera més completa sense haver-ho de rebaixar. Pel 

simple fet de rebaixar perquè un consens de rebaixa no és un consens ni una transacció 

sinó que és una cessió per deixar en fum coses que són elementals. Respecte la primera 

part de l’escrit, quan han parlat de la responsabilitat de l’Estat espanyol de les armes, i 

ho ha dit molt bé la Teresa, i sobretot cal afegir també les concertines, que és la segona 

etapa. És una etapa brutal que elimina. És la lesió directa física, una punició física 

gratuïta quan intentes entrar en un país. I cal recordar que les concertines a tot Europa 

són fabricades per una empresa espanyola. Per tant, tenen un reforçament en aquesta 

obligació moral i ètica d’acollir a gent que no només ha de fotre un gran viatge i s’exposa 

a molts riscos, sinó que quan arriba a Europa es troba amb uns cúters que l’obren en carn 

viva. És absolutament medial i pervers, i és demencial. També els ha de fer reflexionar en 

quina societat estan vivint i quin és el futur que volen com a societat. Si són capaços de 

lesionar persones pel simple fet d’intentar arribar a un altre lloc. I, finalment, en aquesta  

part inicial també s’incloïa la política de fronteres exteriors de la U.E., el Frontex, que és 

una entitat que s’encarrega de gestionar les fronteres i com s’ha de fer la gestió de les 
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fronteres. Els últims anys ha tingut un gir paramilitar i d’excepcionalitat que veu el 

Mediterrani com una barrera infranquejable que sobretot ha invertit diners en mesures 

per aturar els vaixells perquè no puguin arribar costa cap aquí, enlloc d’aplicar mesures 

de fronteres exteriors acollidores. I en aquest sentit, s’ha capgirat i han passat del 

migrant com a subjecte que se’n va cap a buscar un destí millor o simplement una 

supervivència a criminalitzar-lo. És delinqüent fins que es demostri el contrari, cosa que 

torna a caure en aquesta perversitat mental que com a societat espera que aviat acabin 

canviant. És en la mateixa política dels CIE, els centres d’internament, que és una presó 

gratuïta per immigrants, simplement pel fet de ser persones que es mouen d’un lloc a un 

altre. I bé, com a país ric, perifèric però ric de la Unió Europea, tenen una responsabilitat 

respecte totes les seves actuacions. I volia contestar sobre la diferència d’asil i migrant 

que sembla que el migrant ja s’espavilarà perquè fa un viatge perquè vol. La frontera 

legal és molt clara, la frontera real és absolutament diluïda i complexa. Un demandant 

d’asil, un refugiat, és aquella persona que té un temor cert i evident per la seva vida en 

el seu lloc d’origen o en el lloc on es troba, i que no pot recórrer al seu govern perquè li 

asseguri la seguretat que li pugui garantir la vida. Ho torna a repetir. És aquella persona 

que en un país té un temor cert sobre la seva vida i el seu govern no li pot garantir la 

certesa de que aquest temor pugui ser solucionat. Òbviament, aquesta definició els porta 

a que aquest temor pot ser major o menor. Per tant, si bé està definit el que és l’asil, en 

tot cas és una frontera molt laxa respecte el migrant. Perquè un migrant també pot ser 

per temor. Hi ha països que tenen condemnada la homosexualitat, per exemple, i es 

podria entendre que no són exiliats, són simples migrants, però al final una frontera 

legal no els ha de fer perdre la part humana de les persones. I en aquest sentit mateix, 

dir que l’Estat espanyol fins ara, i això no surt en aquesta moció, fins ara, o sigui, a 

Europa la gent no demana asil a Espanya perquè és un país que no dóna asils, és a dir, es 

nega a donar asils. Només hi ha 900 demandes, que són molt poques per les que es 

demanen a Polònia o altres països que tenen centres de dedicació pel demandant d’asil. 

Aquí no tenen cap centre. A l’Estat espanyol no existeix cap centre on els demandants 

d’asil puguin anar i puguin fer vida, fins ara. Se’ls hi dóna uns diners i ja faràs via. 

Llavors, de les 900 demandes que es demanen a Espanya anualment, unes 980 o 990, se’n 
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donen menys de 100. Al final, són 12, d’altres són 15, d’altres són 20. Per tant, estan en 

una situació perversa de que tenen molt pocs demandants d’asil perquè no donen asil, i 

dels pocs que demanen en donen al nivell de països amb democràcies realment dubtoses. 

I, per tant, tot això té un motiu i no estava fent un parlament gratuït, ve en el sentit de 

que el company de Convergència criticava el fet de que cal diferenciar molt bé el que és 

un demandant d’asil i el que és un migrant, i el fet de que facilitar l’empadronament a 

tota persona que declara viure al municipi va en la línia de que tota persona que viu en 

un lloc té dret a que sigui reconegut que viu en aquell lloc. I, per tant, que no vingui per 

la via de l’asil, que vingui per la via del migrant perquè algú ho ha considerat així. Potser 

molta gent no sap els seus drets com a refugiat, doncs això no pot ser una porta per 

denegació de l’accés a la sanitat universal. I acaba, i demana disculpes per si s’està 

estenent massa, que després del 78 a l’Estat espanyol hi havia tres coses que eren 

universals. Una era la justícia universal, l’altra era la sanitat universal i l’altra era 

l’educació universal. La justícia universal el govern espanyol la va petar, ja no tenen 

capacitat per enjudiciar a qualsevol persona que arreu del món vulneri, faci delictes de 

lesa humanitat o atempti greument contra poblacions. El govern del Partit Popular en 

una clara via privatitzadora i negadora de drets humans va decidir negar la sanitat 

universal, però queden escletxes, i una d’aquestes és per la via de l’empadronament per 

poder garantir l’accés universal a la sanitat. Òbviament és polític, però a l’hora és humà 

demanar que si l’única via per accedir a la sanitat universal de qualsevol persona és 

l’empadronament, els ajuntaments no posin traves a que aquest empadronament sigui 

factible. Amb això acaba, de moment. 

 

El Sr. alcalde manifesta que si li permeten hi ha hagut un debat entre els diferents grups 

municipals respecte quin text s’hauria de portar a Ple. Inicialment hi havia tres propostes 

que van acabar sent convertides en dues, les quals dues de les inicials eren la mateixa. Hi 

ha hagut un debat bàsicament sobre el tema del reconeixement de l’empadronament o no 

d’aquestes persones que siguin asilades. El representant de Convergència ha anunciat, si 

no s’equivoca que votaria a favor d’aquesta moció, i, per tant, li dóna les gràcies en nom 

de la resta de grups proposants i li demanaria que valori l’opció de retirar-ne la seva que 
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està inclosa aquí, pel cas que aprovar dues mocions del mateix tema per part d’un 

ajuntament és lleugerament incongruent, i, per tant, es veuran, segurament, en 

l’obligació de només acabar-ne aprovant una de les dues. Ell també el que proposaria als 

diferents grups municipals i per tal de reconduir el punt de partida de la qüestió de 

proposar que el seu ajuntament, que el seu municipi pogués acollir refugiats, doncs de 

constituir en el moment que tinguin una mica més d’informació i comenci a estructurar-

se i que sàpiguen exactament com han d’actuar, un grup de treball integrat pels diferents 

grups municipals que hi vulguin ser, i que de la mà de la Comissió de Cooperació 

Internacional doncs planegin, treballin l’aterratge d’aquestes persones que hagin d’acabar 

venint a Alella.  

 

La regidora Sra. Marzo manifesta que ells estaran encantats de formar-ne part d’aquest 

grup i que mentre no es formalitza tot plegat doncs proposar que d’una forma més activa 

des del web de l’Ajuntament o el que sigui ja s’informi de les diferents vies o comptes 

corrents que hi ha disponibles en aquests moments per poder donar ajuda als refugiats 

que estan en trànsit, i fins i tot, formalitzar també des del mateix web que hi hagi un full 

d’inscripció perquè la gent que vulgui ajudar o vulgui ser voluntari s’hi pugi inscriure, 

més enllà que pugui arribar via instància, via la regidora o via cooperació. 

 

La tinent d’alcalde Sra. Vilaró manifesta que sí, posar a disposició de la ciutadania 

aquests comptes corrents no hi ha cap problema. Són uns comptes corrents del Fons 

Català de Cooperació que té un projecte obert sobretot per anar ajudant sobretot a 

l’assistència a les persones, ara, en la primera fase de trànsit, ajudar també els municipis 

que acullen les persones en trànsit. I això no hi ha cap problema. Demà mateix ho poden 

posar a disposició. Pel que fa a la recollida dels oferiments de ciutadans, això s’està fent 

per diverses vies. Hi ha molta gent que ha trucat, hi ha gent que ha vingut en persona i 

s’ofereixen. Prenen nota del seu contacte i el tipus de suport que ofereixen amb el 

compromís de que tan bon punt estigui en marxa i tinguin articulada una manera de 

respondre doncs se’ls contactarà per acabar de concretar. Ella no veu potser la necessitat 

d’haver de fer un formulari i que sigui una cosa tan rígida. Les persones, a vegades, 
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venen aquí, truquen, s’informen, i senzillament diuen que estan disposats, en prenen 

nota, i els avisaran quan estiguin en condicions de començar a organitzar les coses. 

 

La regidora Sra. Marzo manifesta que rígid rígid no és molt rígid, senzillament una 

butlleta que ho fan per qualsevol cosa, per inscriure’s a una cursa o a qualsevol lloc. I 

potser la gent que no es pot expressar, de vegades és més fàcil, és donar una comoditat 

més. És un suggeriment només.  

 

 

A continuació la Presidència sotmet a votació la moció. Hi voten a favor el Sr. alcalde, 

els tinents d’alcalde Sres. Mans, Nonell i Vilaró, i Sr. Salas, i els regidors, Sres. Alfaro, 

Fernández, Marzo i Ribalaiga, i Srs. Bardés, Font i Garcia-Ossorio; s’absté de votar-la la 

regidora Sra. Bloss. En conseqüència s’aprova la moció.  

 

 

9.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL CIU DE SUPORT A L’ACOLLIDA DE POBLACIÓ 

REFUGIADA VÍCTIMA DELS CONFLICTES ARMATS A LA MEDITERRÀNIA.- El regidor Sr. 

Garcia-Ossorio ret compte de la moció del grup municipal CiU, la qual literalment diu: 

 

“El món local català manifesta la seva preocupació per la crisi humanitària en 

matèria de refugi que està tenint lloc a la Mediterrània, arran de la guerra civil a 

Síria i d’altres conflictes internacionals.    

 

Segons dades de l’ACNUR, aproximadament 322.000 persones han creuat la 

Mediterrània durant el 2015, la majoria com a refugiades, fugint de la violència i la 

persecució, de les quals almenys la meitat provenen de Síria. A més, es compta que 

2.750 persones han desaparegut o mort en els primers vuit mesos de l’any i es 

preveu que el nombre d’arribades continuï augmentant els propers dos mesos.      
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El Fons Català de Cooperació al Desenvolupament és una organització formada per 

ens locals que destinen una part del seu pressupost a finançar accions de 

Cooperació al Desenvolupament i de Solidaritat amb els pobles dels països més 

desfavorits, i actua com a instrument de coordinació dels esforços dels ajuntaments 

catalans en els casos d’actuacions en situació d’emergència i especialment en la 

postemergència i reconstrucció. 

 

L’any 2013 el Fons Català va obrir una campanya d’emergència per donar suport a la 

població   arran de la guerra civil a Síria en la qual ha continuat treballant des de 

llavors, amb el suport dels municipis catalans.  

 

Davant de la situació actual i,  

 
− Atès que la Carta dels Drets Fonamentals de la Unió Europea, en el seu article 1, 

determina que la dignitat humana és inviolable i ha de ser respectada i 

protegida. 

− Atès que la Declaració Universal dels Drets Humans reconeix en l’article 14 que, 

en cas de persecució, tota persona té dret a cercar asil, i a gaudir-ne, a 

qualsevol país. 

− Atès que la Convenció de Ginebra del 1951 i el Protocol sobre l’Estatut del 

Refugiat de 1967, tots dos signats i ratificats per l’Estat espanyol, preveuen que 

cal facilitar l’estatut de refugiat i garantir els drets que aquest estatut preveu. 

− Atesa la crida de la Plataforma Stop Mare Mortum als municipis catalans per la 

creació d'una Xarxa de Municipis Acollidors. 

− Atès que pel principi de subsidiarietat tot el que pugui fer-se en una 

administració propera a la ciutadania no cal que es faci en una de rang superior.  

− Atès que del 2013 al 2014 a Catalunya vam passar de 484 a 786 peticions d'asil i 

només 28 places d'acollida. 
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− Atès que els municipis catalans s’han caracteritzat per respondre solidàriament a 

l’arribada de persones refugiades de conflictes com el dels Balcans i que 

compten amb un teixit associatiu vinculat a la pau, els drets humans i el 

desenvolupament. 

− Atesa la demanda de la societat civil catalana als respectius municipis per a que 

donin resposta a la situació dels refugiats. 

 

Per tot això el Grup Municipal de Convergència Democràtica de Catalunya a Alella 

proposa l'adopció dels acords següents per part del Ple de l’Ajuntament d’Alella 

 

PRIMER.- Instar el Govern espanyol a: 

 
• Demanar una major dotació de recursos a la UE per suport jurídic, assistència, 

acollida i integració social i que s’estableixin mecanismes perquè es transfereixin 

a les administracions municipals per a la gestió descentralitzada. 

• Augmentar el nombre de places d'asil, també com la dotació pressupostària per 

millorar la qualitat en les diferents fases de l'atenció a aquest col·lectiu. 

• Augmentar de sis mesos a un mínim de 24 mesos el període d'acollida de les 

persones sol·licitants d'asil, en funció de la vulnerabilitat de cada persona. 

• Donar suport als països d’asil, normalment empobrits, on es concentren el 85% 

de les persones refugiades del món a través de la cooperació al desenvolupament 

o l’ajuda humanitària directa o indirecta, tot garantint els drets de totes les 

persones. 

 
SEGON.- Instar el Govern de la Generalitat de Catalunya a: 

 
• Actualitzar la dotació pressupostària del Pla de Protecció Internacional a 

Catalunya (PPIC), aprovat el 28 de gener de 2014, adequant-la a la situació 

actual i assegurar-ne el desplegament. 

• Territorialitzar els serveis d'atenció a les persones demandants d'asil i en 

paral·lel formar i/o especialitzar aquelles persones dels municipis que s'hauran 
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de fer càrrec del suport i l'atenció a les persones sol·licitants. 

• Donar suport als municipis acollidors i facilitar-ne la coordinació. 

• Donar suport als països d’asil, normalment empobrits, on es concentren el 85% 

de les persones refugiades del món a través de la cooperació al desenvolupament 

o l’ajuda humanitària directa o indirecta, garantint els drets de totes les 

persones. 

 
TERCER.- Elaborar, en el cas que no n'hi hagi, o revisar/actualitzar els plans 

d'acollida municipals (o comarcals) per a incorporar-hi l'asil. 

 

QUART.- Donar suport i col·laborar amb les entitats catalanes que treballen en 

l'acollida i el servei a les persones sol·licitants d'asil. 

 

CINQUÈ.- Definir quin suport (servei i infraestructura) pot oferir el municipi per 

acollir les persones sol·licitants. 

 

SISÈ.- Treballar en la sensibilització de la població del municipi sobre la realitat de 

les persones refugiades i la dinamització de la xarxa local solidària. 

 

SETÈ.- Endegar i garantir polítiques municipals de cooperació al desenvolupament 

amb vocació transformadora.  

 

VUITÈ.- Oferir els municipis com a territori d’acollida.  

 

NOVÈ.- Sumar-se a les línies de treball identificades i consensuades a la reunió en 

matèria de refugi, celebrada el passat 4 de setembre de 2015 a la seu del Fons 

Català amb la participació de més d’una vuitantena d’ajuntaments. Aquestes són:  

 

• Assistència en les rutes de fugida 

• Suport als municipis de la ruta 

• Planificació i gestió de l’acollida  
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• Acollida a Catalunya  

 

DESÈ.- Coordinar i concentrar els esforços del món local davant la situació 

d’emergència actual, a través del Fons Català, en col·laboració amb les entitats 

municipalistes, per tal de tenir una veu conjunta que interlocuti amb la Generalitat 

de Catalunya i el Govern de l’Estat espanyol. 

 

ONZÈ.- Fer arribar aquest acord al Fons Català de Cooperació al Desenvolupament, a 

la Federació de Municipis de Catalunya, a l’Associació Catalana de Municipis, a la 

Generalitat de Catalunya i al Govern de l’Estat espanyol.”    

 

 

La Presidència obre la deliberació i el regidor Sr. Garcia-Ossorio manifesta que abans ha 

parlat amb el secretari i ben aviat ja canviaran el nom i que seran Convergència, ja que 

tenir el nom que toca ho fa millor. Com ha comentat abans, el fet de tombar una moció 

en la qual s’està en un 95% d’acord la lògica i el sentit comú ho fa molt difícil. Aquí el 

company ha entès que anava a votar en contra i s’ha equivocat, com és evident. El que se 

li ha especificat i se li ha deixat ben clar a tots els companys és que la moció que 

presenta consensuada, com ha explicat la regidora Vilaró i que no reproduiran perquè ja 

en són coneixedors, ve donada per l’Associació Catalana de Municipis, pel Fons Català de 

Cooperació al Desenvolupament i la Federació de Municipis de Catalunya. Aquesta moció 

que està essent aprovada arreu de tots els ajuntaments de Catalunya, per tots els partit 

polítics, entenen que ells, en aquesta línia d’ajuda en una situació greu com és els 

refugiats sirians, doncs ells amb l’anunci del govern en el seu dia i que ells es van posar 

a lloc i per treballar-hi i per tirar-ho endavant, doncs anaven a aprovar aquesta moció. 

Afegir coses, tot i que són importants, molt importants, tan importants que requereixen 

que es faci moció i que es treballi a part. I, per tant, combinar i barrejar coses l’únic que 

pot portar és a error i que malauradament, moltes vegades, com diuen en castellà “Quien 

mucho abarca poco aprieta”. Per tant, aquí tenen una situació d’extrema urgència, 

aquesta moció presentada per aquests organismes, consensuada per tots els partits 

polítics, i inclús en el seu moment en la Informativa la del govern i la seva era 
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exactament la mateixa, doncs consideraven que no la podien deixar de banda. Per tant, 

ell els demanarà a tots el vot favorable. I el que sí els demanarà és que no deixin de 

banda el tema de la immigració i que la treballin. Que la treballin de manera conjunta i 

que hi trobin solucions per aquesta problemàtica concreta i molt important. Però una 

cosa, per més que el company regidor Font vulgui aglutinar-ho tot, són temes que 

necessiten tractaments diferents perquè són d’extrema importància ambdós.  

 

El regidor Sr. Font manifesta que, en tot cas, citant uns mails que corren aquests dies per 

l’Ajuntament, suposa que el regidor Sr. Garcia-Ossorio intentava insultar la seva 

intel·ligència però només ha despertat la seva curiositat. Han estat parlant hores i hores, 

li ha estat donant pel sac amb el tema de que l’empadronament era inviable, 

l’empadronament no, els drets del migrant, el tema de que puguin quedar-se aquí, 

etcètera. És a dir, li ha donat dos mil milions de voltes durant varis dies i moltes hores, i 

que ara digui que es confon amb les seves tesis li resulta curiós. No té cap tipus de 

voluntat de jutjar-lo el té davant per decisió laboral en el despatx i això no afectarà el 

seu respecte cap a la seva persona, però en tot cas li sembla trist. 

 

El regidor Sr. Garcia-Ossorio manifesta que si debatre és donar-li pel sac, vaja demòcrata 

està fet el regidor Sr. Font, però ho deixaran aquí. Si tenir opinions diferents a la seva és 

donar-li pel sac, tenen un problema perquè a ell quan el regidor Sr. Font té una opinió 

diferent, i les tenen, el que intenta és amb arguments rebatre. Cadascú s’ho pren com vol 

i com pot. Ell s’ho intenta prendre bé, intenta treballar pel poble i intenta fer-ho el 

millor possible. Per tant, no entraran en temes personals perquè no hi ha temes 

personals. Aquí venen a treballar pel poble, estan fent política, i el tema personal aquí 

no hi entrarà.  

 

La tinent d’alcalde Sra. Mans manifesta que ja han tingut ocasió de parlar sobre aquest 

tema. Ella agraeix que el Sr. Garcia-Ossorio, ha entès en un moment donat, en altres 

moments on han parlat que no estava massa d’acord, és cert, amb aquests tres punts dels 

que han parlat i ara li ha agradat sentir que votaria favorablement la moció anterior. Li 
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agrada perquè al final està bé. En qualsevol cas estan parlant de les mateixes mocions 

però si, tot i que estigui consensuada i que a molts ajuntaments es presenti igual, sí que 

és important sempre tenir l’oportunitat d’expressar una mica més aquelles voluntats que 

se’ls suggereixi. Per part seva aquestes voluntats són bones, els sembla bé que hi siguin, 

i per això hi han votat a favor. El que sí volia dir era que dins d’aquesta moció que 

presenta el regidor Sr. Garcia-Ossorio en aquest moment, que exactament hi ha el mateix 

contingut que en la del punt anterior, seria absurd votar les dues que sí, perquè al final 

acaba sent el mateix sense aquells altres tres punts. Tot i així, ella li votarà 

favorablement. 

 

La regidora Sra. Bloss manifesta que està convençuda que el consens entre els tres grups 

que han mencionat abans, doncs no era fàcil. I, aleshores, posar aquí coses que no 

toquen, com per exemple les armes, això és un atac claríssimament al govern central. I 

com abans ha dit, que tampoc toca això de l’empadronament perquè tenen un document, 

una guia d’acollida de la Generalitat de Catalunya. Catalunya que absorbeix i garanteix 

l’assumpte dels refugiats referent a la salut. 

 

La regidora Sra. Marzo manifesta que la situació ideal segurament hagués estat portar un 

únic text amb el màxim consens possible. En aquesta ocasió no s’ha pogut arribar-hi. 

Potser és absurd que estiguin amb dues mocions que tenen un 98% del contingut idèntic, 

però també seria tan absurd votar-hi a favor com votar-hi en contra aquells que han 

votat a favor de l’anterior. Ells hi votaran a favor també. Pensa que també té coherència, 

tot i que no és la situació més desitjable. 

 

El Sr. alcalde manifesta que es troben amb una situació que, com deien entre tots està 

entre l’absurd i el contradictori. Un apunt previ a fer la proposta de la votació del seu 

grup que és que potser sí que el govern de l’Estat espanyol ha fet una modificació de 

crèdit de 200 milions d’euros, si no està equivocat, per dotar la partida pel tema de 

l’acolliment, però quantes modificacions de crèdit no fa al llarg de l’any per destinar-la al 

Ministeri de Defensa que multipliquen per molt aquests 200 milions que ara destinen als 
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refugiats. I, per tant, possiblement no hi era inicialment, però creuen que era un punt 

que calia fer notar aquesta doble moral. I a ell, li sabrà molt greu acabar votant en 

contra una moció que inicialment havien proposat i que, fins i tot, i que acabin que el 

titular pugui ser que l’Ajuntament vota en contra de la moció del Fons Català de 

Cooperació. Però l’Ajuntament d’Alella haurà aprovat una moció que inclou el text del 

Fons Català de Cooperació, de l’ACM i de la Federació de Municipis. I el que també és 

incongruent és que aprovin dues mocions sobre el mateix tema pràcticament iguals. Per 

tant, aquí que han estat debatent llargament i abastament alguns dels companys del 

grup, doncs creu que lamentablement hi votaran en contra.  

 

El regidor Sr. Font manifesta que demana disculpes si algú s’ha sentit ofès ja que pel sac 

no és una expressió que correspongui a l’Ajuntament suposa. En tot cas, votaran en 

contra. Però el vot en contra és específicament per aquest punt de l’empadronament que 

al final és el que ha fet que hi hagi dues mocions i que no s’hagin posat d’acord. És el fet 

de que no se li pot negar a cap persona que viu en un lloc, determinar legalment que viu 

en aquell lloc, és un absurd legal, és un absurd ètic i és un absurd conceptual. Per tant, 

votaran en contra i ja està. No hi trauran més del que hi ha.  

 

 

A continuació la Presidència sotmet a votació la moció. Hi voten a favor la tinent 

d’alcalde Sra. Mans, les regidores Sres. Bloss i Marzo i Srs. Bardés i Garcia-Ossorio; hi 

voten en contra el Sr. alcalde, els tinents d’alcalde Sres. Nonell i Vilaró, i Sr. Salas, i 

els regidors, Sres. Alfaro, Fernández i Ribalaiga i Sr. Font. En conseqüència no 

s’aprova la moció. 

 

 

10.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL APA-CUP-PA SOBRE LA NECESSITAT D'UN NOU 

MODEL DE GESTIÓ DEL LITORAL I LA REGENERACIÓ DE LES PLATGES.- El regidor Sr. 

Font ret compte de la moció del grup municipal APA-CUP-PA, la qual literalment diu: 
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“1. Explicació 

 

Considerem que el litoral de la comarca del Maresme i el delta de la Tordera han 

patit més de mig segle d'intervencions insostenibles. La construcció de ports 

esportius mal dissenyats i  la sobreexplotació i impermeabilització de les conques 

hidrogràfiques amb la disminució de les aportacions d'aigües i sediments han 

suposat una regressió de les platges i un perjudici a les infraestructures costaneres. 

 

Paral·lelament, les intervencions de regeneració amb dragues i espigons han 

implicat la regressió dels alguers, l'alteració periòdica dels ecosistemes marins -

perjudicant greument l'activitat pesquera-,una modificació de la morfologia de la 

costa i una sobreexplotació de les pedreres de la Serra de Marina.  

 

Recentment, el “Ministerio de Agricultura, Alimentación i Medio Ambiente” ha fet 

públic un nou pla d’actuacions al litoral del Maresme conegut com a “Informe 

Técnico de Estrategia de Actuación en el Maresme”.  

 

Aquest projecte torna a optar per intervencions basades en l’extracció de sorres 

del fons marí i la modificació de la morfologia del litoral amb la construcció 

d’espigons; obviant una visió global i la necessària modificació del model de 

gestió de l'aigua i els sediments a les conques, els compromisos de by-pass 

incomplerts pels ports esportius i la necessitat d'una participació dels diversos 

agents del Territori. 

 

Novament, sense que hi hagi cap estudi previ d’impacte mediambiental ni cap 

consulta a la ciutadania ni a les institucions de la comarca, s’imposa un 

projecte de gran abast, amb grans costos econòmics públics, que pot modificar 

per sempre la morfologia de la nostra costa, que no assegura la regeneració de 

les platges i que hipoteca la política d'ordenació del litoral. 
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2. Propostes de resolució 

 

L'Ajuntament d’Alella reunit en Plenari municipal amb data de 24 de setembre de 

2015 

 

a) Aprova l'adhesió al MANIFEST PER UN NOU MODEL DE GESTIÓ DEL LITORAL 

 

b) Acorda exposar al “Ministerio de Agricultura, Alimentación i Medio Ambiente”: 

 

• La preocupació per les mancances del pla d’actuacions al litoral del 

Maresme conegut com a “Informe Técnico de Estrategia de Actuación en el 

Maresme”.  

• L'oposició a la recent actuació de la draga, aprovada per Acord del Consell 

de Ministres el 17 d’abril i publicada al BOE Nº 110, del 8 de maig de 2015, 

Sec III pàgina 40643 (http://www.boe.es/boe/dias/2015/05/08/pdfs/BOE-A-

2015-5151.pdf), pels motius que s’exposen a continuació: 

▪  Primer: per ser aprovada per decret d’urgència pel que s’exclou 

explícitament el tràmit d’avaluació ambiental. 

▪  Segon: per no existir un període d’exposició pública i no permetre per tant 

la formulació al·legacions. 

 

c) Acorda demanar al “Ministerio de Agricultura, Alimentación i Medio 

Ambiente” la suspensió i moratòria de les actuacions derivades del pla 

esmentat, en els termes que es planteja actualment ja que aquest informe basa 

la majoria d’actuacions en dragats i moviments de sorres, la fixació de la sorra 

per mitjà d’espigons, la qual cosa representa un retorn a la situació prèvia al 

1986, abans de la primera regeneració i, per tant, en lloc d’abordar les causes 
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de la problemàtica de la regressió del litoral proposa aplicar pedaços 

provisionals sobre les seves conseqüències. 

 

d) Instar el Consell Comarcal del Maresme, la Generalitat de Catalunya a través dels 

diversos organismes implicats, el Ministerio de Agricultura, Alimentación i 

MedioAmbiente i, si s'escau els consells comarcals del Vallès Oriental i la Selva 

(com a conques afectades) a iniciar un procés destinat a l’elaboració d’un Pla del 

Litoral  on s’impliquin tots els actors que viuen, treballen, fan ús, en són 

coneixedors i tenen poder de decisió sobre el territori. 

 

e) Apostar per la creació de la “Taula per la gestió del Litoral del Maresme”, 

amb l’objectiu de dissenyar un Pla Integral per la gestió de les platges i la 

sostenibilitat del territori i on s’hi integrin pescadors, sector turístic, tècnics i 

científics (biòlegs, ambientòlegs, geòlegs, oceanògrafs), centres d’investigació i 

universitats, i també les administracions per tal de buscar la millor solució per 

gestionar el litoral del Maresme. 

 

f) Exigir el compliment de les actuacions als ports amb by-pass de sorres, tal i 

com s’estableix a la legislació i que actualment no s’estan duent a terme.” 

 

 

La Presidència obre la deliberació i el regidor Sr. Font manifesta que en aquest cas 

aquesta moció ha anat dignificant la costa del Maresme en els últims mesos, de les 

poblacions i ajuntaments que conformen el Maresme. El tema és que cada any o cada 

certs anys, durant el mes de maig, juny, s’aprova com a extraordinari la necessitat de 

portar una draga que tregui sorra des del fons marí més pròxim i el situï a les plateges 

per tal de que a l’estiu hi hagi sorra a les platges. És una situació que es ve repetint des 

de fa molts i molts anys, que costa molts diners i que és clarament destructiva del fons 

marí immediat a la platja. Tant és així, com que és un dels motius principals de la 

recessió de gent que es dedica a viure del mar o que pot viure en el mar, que és una 
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tradició cultural, social i econòmica, que era característica d’aquesta comarca i que, 

actualment, lamentablement, ho està deixant de ser. Explicarà el concepte de draga. Com 

que és una mesura d’urgència no se li fa una avaluació ambiental. Això vol dir que la 

draga ve i va allà on més li plau o on més li convé, i treu els materials cap a la costa. 

Això comporta directament una eliminació de les praderes de posidònies mediterrànies i 

dificulta la vida dels animals i vegetació de sota el mar. En aquesta cas la proposta, més 

enllà de dir prou a la draga és propositiva. I és propositiva primer en un compliment 

estricte de la legalitat vigent que suposa el fet de que es facin bypass. Els ports esportius 

tenen l’obligació de moure la sorra d’un cantó del port a l’altre, que és baixant la corrent 

de La Tordera els materials que hi ha acumulats a la part superior i llavors s’ha de fer un 

traspàs, un bypass a la part inferior. Molts ports no ho estan fent i es segueix portant 

sorra i els ports segueixen sense complir la seva obligació legal de moure aquesta sorra. 

Això és una mesura immediata però la moció va també a més llarg termini i demana que 

s’assentin en una taula, que reflexionin des de l’Administració, les associacions 

ecologistes, les associacions del territori, també ambientòlegs i altres professionals que 

es dediquen a aquests temes, gent que es dedica al món del mar, per tal de trobar 

solucions a llarg termini que elimini directament la draga, però que també facin 

necessaris els bypass. A mig llarg termini el que caldria és tenir una costa diversa, rica en 

espècies. Hi ha models de gestió de la costa que els porten a aconseguir-ho d’una  

manera econòmicament més eficient i socialment més justa i ecològicament molt més 

equilibrada. El text de la moció és un text senzill clarament per salvaguardar la seva 

costa i dignificar-la que és el que els toca fer. 

 

La tinent d’alcalde Sra. Vilaró manifesta que ells estan plenament d’acord amb aquesta 

moció, i és més, demanarien si el representant del grup municipal de la CUP no hi té 

inconvenient en participar-hi com a proponents, i, evidentment, hi votaran a favor.  

 

La regidora Sra. Bloss manifesta que el PP d’Alella opina que aquesta moció no incumbeix 

a aquest Ple perquè Alella no frontera amb el litoral. Perquè els ciutadans d’Alella també 

puguin gaudir de les platges es necessita que aquestes tinguin sorra tant a terra com per 
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sota de la superfície. Perquè aquestes tinguin sorra es necessita que el propi moviment 

de la marea no s’emporti l’existent. L’única manera que hi ha de suplir la força 

mareomotriu amb eficàcia perjudicant el més mínim el fons marí i tot el seu habitat és 

incrementant els espigons on n’hi hagi i, a la vegada, posar-ne de nous. Per això, una 

vegada construïts s’ha de dragar sota uns requisits legals que, actualment, a Espanya, es 

compleixen gràcies a la intervenció dels inspectors de la Marina Mercant com als 

inspectors de la IMO (International Maritime Organization) i tots els certificats que 

comporten. Amb la incrementació dels espigons es solucionaria tota la problemàtica del 

bypass de sorra dins dels ports esportius, ja que una vegada dragats l’Ajuntament no 

introduiria la sorra en el calat dels ports. L’altra manera de suplir la falta de sorra a les 

platges és posar un dic de contenció, obra que supera amb escreix el pressupost de la 

remodelació i incrementació dels espigons. Per tots aquests motius el PP d’Alella votarà 

en contra. 

 

La regidora Sra. Marzo manifesta que ells també ja van anunciar al portaveu de la CUP, 

d’Alternativa per Alella CUP que hi votarien a favor. En el cas de que altres grups acabin 

sent coproponents ells també s’hi afegirien.  

 

La tinent d’alcalde Sra. Mans manifesta que també està amb la mateixa línia que Esquerra 

i Gent d’Alella, i els agradaria també ser coproponents d’aquesta moció. Ella el que volia 

dir és que entenen que aquest nou Pla d’Actuacions del Litoral de Maresme el que al final 

acabaran patint les conseqüències, com sempre, seran els ciutadans, que cada vegada 

gaudiran de menys platges, que afectarà l’activitat econòmica turística de la comarca i a 

l’àmbit medi ambiental sense saber com acabarà això afectant l’ecosistema marí i a la 

morfologia de la seva costa, la costa del Maresme. Ha volgut recuperar una breu 

explicació d’un company socialista de la comarca, és una breu explicació que creu que fa 

més entenedor el que està passant al relleu litoral. La costa del Maresme gaudeix d’uns 

magnífiques platges alimentades per la sorra que porten les rieres de la comarca, cada 

poc menys sorra degut al procés d’urbanització i fonamentalment La Tordera. El vent 

dominant al llevant aquí a la comarca provoca un transport longitudinal de milers de 
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metres cúbics de sorra cada any, des de la zona nord cap al sud de la costa. La 

construcció d’estructures rígides com són els ports, esdevenen barreres artificials a 

aquest transport de sorra amb la conseqüent erosió de la platja al sud de port mentre que 

la sorra s’acumula al nord del mateix. El primer obstacle que es troben venint de La 

Tordera cap a Barcelona és el port d’Arenys i el resultat és evident. Es va crear una 

enorme tercera platja al llevant del port d’Arenys mentre que es va erosionar la platja de 

Caldes. El mateix fenomen s’ha donat a la platja de Cabrera amb la construcció del port 

de Mataró. Per aquest motiu, llevat del d’Arenys, la resta de ports tenen una clàusula a la 

seva concessió que els obliga a fer el transvasament artificial de sorres i que 

artificialment són saturades per la instal·lació portuària. La realitat és que cap dels ports 

compleix regularment la seva obligació. Del transvasament de sorres del port d’Arenys 

n’és responsable el Ministeri, de la resta la Generalitat de Catalunya perquè n’és titular, 

del Port de Mataró, el Balís, Premià i El Masnou, i perquè a més a més l’Administració té 

competència per obligar als concessionaris a que compleixin amb les seves obligacions, 

que de fet, és el que estan demanant. I d’altra banda també l’Administració de l’Estat és 

responsable de construir les obres de defensa de la via ferroviària en els punts que el 

temporal moltes vegades impedeix la circulació de trens, fonamentalment a la zona de 

Cabrera. Dit això, entenen que aquest nou Pla d’Actuació tenen al voltant de 30 milions 

d’euros que es gastaran en 15 anys en un projecte que podria estar valorat en molt més 

per continuar fent el mateix que han estat fent fins ara i que no ha solucionat res. Ells 

donaran el seu vot favorable a la moció.  

 

El regidor Sr. Font manifesta que “el público querrá irse a dormir” . En tot cas, Alella 

formen part del Maresme i formen part del litoral, és inapel·lable, tant perquè la seva 

conca hidrogràfica porta els materials cap allà com perquè una millora substancial del seu 

litoral també enriquiria i molt, i no només econòmicament, el seu poble. Seria fantàstic 

poder tenir una diversitat marina aquí a tocar, malgrat que la llei els digui que és 

Masnou. Respecte l’espigó i el dragat volia fer una referència. És molt més complex que 

anar posant espigons. I li voldria posar d’exemple les mesures ambientals que s’han 

aplicat en els últims anys. Els anys noranta, quan hi havia una contaminació en un riu es 
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pensava en posar una depuradora al final del riu, es considerava que era la millor opció. 

Mica en mica han anat de les posicions finalistes a buscar l’origen dels problemes. I ara 

mateix, es fan uns controls o s’haurien de fer, a les empreses que aboquen. Van allà on 

està la font del problema i intenten resoldre’l per tal de no haver d’aplicar mesures 

extraordinàries al final del túnel. Aquesta política del final del túnel, que és molt de 

principis dels anys noranta, l’han anat canviant, cada vegada més, per una forma més 

orgànica de veure el territori i, per tant, els espigons i el dragat, tal com bé ha dit la 

companya del PSC, a part de suposar 30 milions d’euros en 15 anys, es tracta d’una 

mesura que el que fa només és posposar i conviure amb el problema, i posar pedaços. El 

fet de que el material no arribi a la platja, el fet de que els espigons més al nord de 

Tordera es quedarien amb la major part dels materials, i, per tant, cap al sud no 

arribarien, no fa res més que entrar en una absurda guerra amb un mateix d’anar posant 

espigons perquè els materials no passin, que a l’hora fa que hagin de dragar més, que 

hagin de posar més espigons, que hagin de dragar més. Per tant, convida a la regidora 

Sra. Bloss que té un vaixell i que pot viatjar i que gaudeix del mar, el fet de si passeja 

pel nord d’Itàlia, d’aquest cantó cap aquí, veurà que les mesures d’espigons, les platges 

d’espigons són terriblement lletges, no tenen cap tipus de qualitat. No es vol enfrontar 

amb Itàlia però són pobres des del punt de vista funcional. I, per tant, creu que tenint 

un Mediterrani tan ric, podent mirar com funcionen altres zones del Mediterrani, haurien 

de tendir cap a mesures molt més orgàniques. Per tant, li demanaria, i això 

personalment, si pot reflexionar sobre el seu vot perquè li agradaria que poder comptar 

amb el seu vot.  

 

El Sr. alcalde manifesta que dóna les gràcies per l’esforç de síntesi que ha fet el regidor 

Sr. Font en la seva resposta.  

 

 

A continuació la Presidència sotmet a votació la moció. Hi voten a favor el Sr. alcalde, 

els tinents d’alcalde Sres. Mans, Nonell i Vilaró, i Sr. Salas, i els regidors, Sres. Alfaro, 

Fernández, Marzo i Ribalaiga, i Srs. Bardés i Font; hi vota en contra la regidora Sra. 
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Bloss; s’absté de votar-la el regidor Sr. Garcia-Ossorio. En conseqüència s’aprova la 

moció.  

 

 

11.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL P.P. SOBRE COMPLIMENT DE LA NORMATIVA VIGENT 

EN MATÈRIA DE BANDERES.- La regidora Sra. Bloss ret compte de la moció del grup 

municipal PP, la qual literalment diu: 

 

“N’Annerose Bloss en qualitat de regidora-portaveu del Grup Municipal del Partit 

Popular a l’Ajuntament d’Alella, i a l’empara del previst en el Reglament 

d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, presenta la 

següent MOCIÓ per al seu debat i votació per el Ple. 

 

      EXPOSICIÓ DE MOTIUS  

 

PRIMER.- La Llei 39/1981, de 28 d’octubre, que regula l’ús de la bandera d’Espanya 

i el d’altres banderes i ensenyes disposa el contingut, abast i significat de la 

Bandera d’Espanya. L’article 1 declara que la bandera d’Espanya "simbolitza la 

Nació, és signe de sobirania, independència, unitat i integritat de la pàtria i 

representa els valors superiors expressats en la Constitució".  

 

Conseqüència de l’anterior, l’article 3.1 conté el següent mandat: "La Bandera 

d’Espanya haurà d’onejar a l’exterior i ocupar el lloc preferent a l’interior de tots els 

edificis i establiments de l’Administració central, institucional, autonòmica, provincial 

o insular i municipal de l’Estat". 

  

L’article 4 de la mateixa Llei estableix que: “En les Comunitats Autònomes, els 

Estatuts de les quals reconeguin una bandera pròpia, aquesta s’utilitzarà juntament 

amb la bandera d’Espanya en tots els edificis públics civils de l’àmbit territorial 

d’aquesta, en els termes del disposat en l’article sisè d’aquesta llei.” Els termes a que 
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es refereix l’article 6 citat són els següents: Quan s’utilitzi la bandera d’Espanya 

ocuparà sempre lloc destacat, visible i d’honor i si al seu costat són utilitzades 

altres banderes, la bandera d’Espanya ocuparà lloc preeminent i de màxim honor i 

les restants no podran tenir major mida. S’entendrà com a lloc preeminent i de 

màxim honor: a) Quan el número de banderes que onegin juntes sigui imparell, la 

posició central; b) Si el número de banderes que onegin juntes és parell, de les dos 

posiciones que ocupen el centre, la de la dreta de la presidència si n’hi hagués o la 

de l’esquerra de l’observador.  

 

En semblant sentit, l’article 8.2 de l’Estatut d’Autonomia de Catalunya disposa que 

la bandera de Catalunya ha d’estar present en els edificis públics i en els actes 

oficials que tinguin lloc a Catalunya. 

 

SEGON.- El Grupo Municipal del Partit Popular a l’Ajuntament d’Alella ve observant 

que a la façana ni a la teulada de l’ajuntament d’aquesta localitat no oneja amb 

caràcter permanent la bandera d’Espanya ni tampoc s’exhibeix amb el mateix 

caràcter l’ensenya nacional a l’interior de las dependències municipals, en concret a 

la sala de plens. 

  

La falta de presència de la bandera d’Espanya en els edificis municipals constitueix, 

per tant, una manifesta il·legalitat que, a més, causa un perjudici irremeiable als 

valors simbòlics que la mateixa representa. Per això, és pertinent normalitzar tots 

els símbols en la nostra localitat i evitar conflictes derivats de l’absència dels 

mateixos en les institucions públiques municipals. La cohesió social del municipi es 

reforça amb el respecte a l’ordenament jurídic i amb la presència de les ensenyes 

que ens representen institucionalment, que són la bandera d’Espanya, la de 

Catalunya, la del municipi i l’europea. 

  

Per tot l’exposat, el Grup Municipal del Partit Popular proposa al Ple de 

l’Ajuntament d’Alella l’aprovació de la següent MOCIÓ:  
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L’Ajuntament d’Alella en compliment de la normativa vigent en matèria de 

banderes, en honor a la normalitat democràtica, per respecte a les institucions i 

per a garantir la cohesió social, aprova que amb caràcter permanent la bandera 

d’Espanya, juntament amb la de Catalunya, la del municipi i la d’Europa onegin a la 

façana dels edificis i establiments municipals d’aquest Ajuntament, així como a la 

sala de plens i al despatx de l’alcaldia d’acord amb les formes d’utilització previstes 

en l’article 6 de la Llei 39/1981, de 28 de octubre.”  

 

 

La Presidència obre la deliberació i la regidora Sra. Bloss manifesta que li ha sorprès el 

fet de que la seva moció, que ella va presentar en castellà s’ha transcrit al català quan hi 

ha dos idiomes oficials a Catalunya, almenys encara, i ella pensa que no feia falta perquè 

és un exercici mental molt bo de tant en tant canviar els idiomes, un es manté jove així. 

Si no es fa el que demanen en la moció ho portarà a la Delegació del Govern i ho 

denunciarà. Ella creu que, a vegades, cal doblegar-se, davant la llei i fa més de deu anys 

que les banderes espanyoles estan a la tintoreria com havia escoltat. 

 

El Sr. alcalde manifesta que, de vegades, es fa difícil doblegar-se davant la ignorància. La 

Delegació del Govern de l’Estat Espanyol a Catalunya, ara fa ja un temps va interposar un 

recurs ordinari contra aquesta Ajuntament per la falta de la bandera espanyola a la 

teulada. Els serveis jurídics de l’Associació Catalana de municipis estan portant la defensa 

d’aquest cas per l’Ajuntament. Com que aquesta qüestió està “sub judicie” no faran cap 

acció al respecte mentre el jutge no es pronunciï. I, per tant, no aprovaran aquesta 

moció avui. Quan aquest jutge es pronunciï aquest Ajuntament o aquesta Alcaldia 

actuarà.  

 

El regidor Sr. Garcia-Ossorio manifesta que ells, com és evident, votaran en contra, com 

no podia ser d’una altra manera i perquè els arguments esmentats per la companya Bloss 
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hi estan en absolut desacord. I és més, aquí el grup municipal de Convergència sempre 

els tindrà al seu costat per recolzar-lo en el que calgui en la defensa dels seus interessos.    

 

La tinent d’alcalde Sra. Mans manifesta que ells creuen, com molts, en una ideologia que 

posi per davant els drets humans i les persones i el progrés dels seus pobles. Cert és que 

tot evoluciona i avui dia estan en un món on potser el que haurien de fer és cuidar 

aquest món, cuidar de les persones que hi viuen i que tenen drets i que tenen deures. La 

seva opinió, per davant de tot, és que pensen en fer polítiques adreçades a les persones. 

Tot i això entén que s’han de moure dins d’un marc legal pel que fa els símbols de les 

banderes, però que ells, com ha dit a l’inici, per ells no són tan importants els símbols o 

les fronteres sinó que els que és important per ells són les polítiques adreçades a fer més 

justa la vida dels seus veïns i veïnes. I en aquest cas, ells s’abstindran.  

 

El regidor Sr. Font manifesta que esperen que canviï aviat tot això de les banderes. 

 

La regidora Sra. Marzo manifesta que en la seva agrupació no hi ha hagut una unanimitat 

en relació  a aquesta proposta que fa el Partit Popular, i, per tant, també s’abstindran. 

 

La regidora Sra. Bloss manifesta que simplement dir que el Sr. alcalde representa a tot el 

poble, i no tot el poble està d’acord amb ells. Aleshores, ella pensa que la llei és la llei i 

s’ha de complir la llei. I la llei és posar la bandera espanyola. 

 

El Sr. alcalde manifesta que com li ha manifestat anteriorment quan el senyor jutge dicti 

sentència al respecte, aleshores actuaran en conseqüència. 

 

 

A continuació la Presidència sotmet a votació la moció. Hi voten a favor la regidora 

Sra. Bloss; s’absté de votar-la la tinent d’alcalde Sra. Mans, i els regidors Sra. Marzo i 

Sr. Bardés; hi voten en contra el Sr. alcalde, els tinents d’alcalde Sres. Nonell i Vilaró, 
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i Sr. Salas, i els regidors, Sres. Alfaro, Fernández i Ribalaiga i Srs. Garcia-Ossorio i 

Font. En conseqüència no s’aprova la moció. 

 

 

PRECS I PREGUNTES 

 

A) El Sr. alcalde manifesta que els precs i preguntes els començaria donant resposta a 

unes preguntes que també va presentar la portaveu del grup municipal del Partit 

Popular en l’anterior Comissió Informativa, per tal que siguin respostes. Com que la 

introducció no és molt llarga la llegirà també i després passaria a llegir les preguntes 

i contestar-les. 

 

“Des de fa un temps han succeït uns fets, com a mínim dubtosos, en el Municipi, dels 

quals l’Ajuntament ha fet cas omís, inclús havent-ho comentat en vàries ocasions en el 

Ple municipal. 

  

Aquests fets fan referència a la col·locació de banderes independentistes a les faroles 

del Municipi.  

 

És per això que el Grupo Municipal del Partit Popular sol·licita la retirada d’aquestes 

banderes per part de la brigada municipal per ser l’estelada una bandera il·legal en 

llocs públics. 

  

Pels motius descrits anteriorment, el Grup Municipal Popular, presenta les següents 

PREGUNTES, per ser tractades en el pròxim Ple: 

  

1. L’Ajuntament d’Alella és coneixedor d’aquest incompliment?” 

 

El Sr. alcalde respon que l’Ajuntament d’Alella és coneixedor de la instal·lació de 

banderes estelades en alguns fanals. 
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“2. L’entitat o persona que ha col·locat aquests elements ha sol·licitat el corresponent 

permís?” 

  

 El Sr. alcalde respon que ningú ha sol·licitat permís per instal·lar-les. 

  

“3. De ser així, qui ha autoritzat a utilitzar les faroles del municipi per penjar aquests 

elements incomplint la llei?” 

  

El Sr. alcalde respon que com que ningú ha sol·licitat permís per instal·lar-les 

aquesta pregunta no té resposta possible. Ningú ho ha autoritzat. 

 

“4. D’haver-se concedit el permís, quin criteri es segueix per part d’aquest Ajuntament 

per saltar-se les ordenances vigents?” 

 

El Sr. alcalde respon que aquí es remetria a l’anterior resposta de que com que ningú 

ha sol·licitat permís per instal·lar-les no s’ha aplicat cap criteri. 

  

“5. Si fos el cas, es permetrà a qualsevol entitat, tant del poble com de fora, a usar les 

faroles com a suport de propaganda?”  

 

El Sr. alcalde respon que l’ordenança de publicitat aprovada definitivament el 21 de 

desembre de 1998, en el seu capítol III, apartat 1.4 ho regula.  

 

El Sr. alcalde manifesta que, a banda, comentar-li que més enllà del que la regidora 

Sra. Bloss manifestava en la seva introducció, aquesta qüestió mai s’ha comentat en 

aquest Ple perquè no havien tingut l’oportunitat. Fins on ell sap, l’estelada no és cap 

bandera il·legal. I, en qualsevol cas, amb aquest incompliment, no s’ha incomplert 

cap llei sinó una ordenança que a més no disposa de règim sancionador. I pel seu 

bon coneixement, l’informa que han començat a retirar alguna d’aquestes estelades 
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que estaven en l’entorn immediat d’un col·legi electoral i que procediran amb el 

temps.  

 

La regidora Sra. Bloss manifesta que, per descomptat les estelades no són il·legals 

però sí són il·legals posades en les faroles. En el Butlletí Oficial de la Província de 

Barcelona, hi diu, banderoles, pancartes, amb propaganda o anunciadors d’actes 

relatius a campanyes electorals i festes popular, actes culturals i similars. Té entès 

que si en el Ple no s’ha donat permís per posar estelades o el que sigui a les faroles, 

té entès que la brigada té deu dies per retirar-ho. Això no ha succeït li diu al Sr. 

alcalde.  

 

El Sr. alcalde manifesta que aprofitaria per contestar-li que com que la regidora Sra. 

Bloss va presentar a la Junta Electoral de Zona una queixa respecte d’aquestes 

estelades col·locades en els fanals del municipi i la Junta Electoral de Zona el que li 

va respondre, és més no li va respondre respecte d’això, i, per tant, la Junta Electoral 

de Zona no s’ha pronunciat al respecte de les estelades col·locades en els fanals 

d’Alella i el que sí es remetia és a l’acord de la Junta Electoral Central de les 

anteriors eleccions municipals, on deien, manifestaven, que no hi podia haver 

estelades en edificis municipals i col·legis electorals, que és el que li van respondre 

a ella. I si volen entendre-ho per omissió de la resposta, evidentment, la Junta 

Electoral considera que no són il·legals en els fanals municipals. 

 

La regidora Sra. Bloss manifesta que per descomptat que ho han denunciat a la Junta 

Electoral de Mataró i ho han rebutjat com bé el Sr. alcalde deu saber. A Lleida ho 

han admès, però aquí a Mataró, no sap el que passa, ho han rebutjat. Però li diu al 

Sr. alcalde que hi ha alguns ciutadans d’Alella que han fet escrits justament per 

aquest tema de les estelades a les faroles i ell, al final va contestar i va dir que en 

aquests moments la brigada no tenien mitjans per retirar les estelades.  

 

El Sr. alcalde manifesta que sobre del que està fent referència és d’un ciutadà. 
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La regidora Sra. Bloss manifesta que a ella li ha arribat de més d’un. Si no haguessin 

estat estelades sinó banderes espanyoles està convençuda que no hi haguessin estat 

ni 24 hores. I amb això acaba. 

 

El Sr. alcalde manifesta que l’Ajuntament hagués actuat de la mateixa manera. 

 

B) El regidor Sr. Garcia-Ossorio manifesta que tenen unes preguntes per la regidora 

d’Emprenedoria i Comerç, que és la Sra. Glòria Mans. En la Junta de Govern Local del 

dia 30 de juliol, es va aprovar una despesa per a l’adjudicació mitjançant 

procediment negociat sense publicitat d’un contracte de serveis per a la realització 

de funcions d’emprenedoria, comerç i consum. El pressupost és d’un import de 

63.479 euros. Tractant-se d’un procediment negociat, sense publicitat, i tenint en 

compte que es requereixen un mínim de tres sol·licituds d’oferta de persones o 

empreses capacitades per fer-ho, com han fet saber aquesta oferta als possibles 

interessats o interessades? 

 

 La tinent d’alcalde Sra. Mans manifesta que això, normalment, el que es fa i que sinó 

el secretari la rectifiqui, és enviar una carta a tres possibles empreses o professionals 

per explicar que s’obre aquest procés i convidar-les a participar-hi. Elles decideixen 

de participar-hi o no.  

 

 El Sr. secretari manifesta que s’envia a tres empreses per a la negociació de l’objecte 

del contracte. 

 

 El regidor Sr. Garcia-Ossorio manifesta que s’entén que se’ls hi envia amb certificat 

d’acusament de rebuda. En el supòsit de que aquestes empreses o persones no 

contestin, quin seguiment es fa? 

 

 La tinent d’alcalde manifesta que això ho pot respondre millor el secretari. 
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 El Sr. secretari manifesta que es dóna el termini per a la presentació de les ofertes i 

si no es presenten es fa amb les ofertes que s’hagin presentat. A vegades no els 

interessa. Es convoca a les empreses que dins de l’àrea corresponent consideren que 

són les oportunes o les més interessants, se les convida a participar en aquest 

procediment negociat i se’ls dóna un termini de presentació del primer sobre. Una 

vegada presenten aquesta oferta en el primer sobre s’obre la negociació amb ells. 

 

 El regidor Sr. Garcia-Ossorio manifesta que en el cas que els ocupa, s’ha convidat a 

tres persones en aquest procediment negociat i dues d’elles, segons s’ha pogut 

constatar en l’expedient, no han presentat oferta i ni tan sols saben si han rebut 

aquest document, si no l’han rebut, si s’ha fet un seguiment o no perquè en 

l’expedient no s’ha pogut veure. En tot cas, tractant-se d’uns imports considerables i 

d’unes feines interessants en el moment en que es troben, en l’article 178.5 del Reial 

Decret Legislatiu 3/2011, de 14 de novembre, on s’aprova la llei de contractes del 

sector públic, indica i cita textualment “A l’expedient si ha de deixar constància de les 

invitacions cursades, de les ofertes rebudes i de les raons per a la seva acceptació o 

rebuig”. Fins al moment, en el que és aquest apartat últim, de les raons d’acceptació 

o rebuig de les ofertes només hi ha les cartes de sortida de les invitacions i no hi ha 

res més. El mateix article, en el seu punt 2 diu que el nombre de solucions que 

arribin fins a la fase final ha de ser suficientment ampli per garantir una 

competència efectiva sempre que s’hagin presentat un nombre suficient de solucions 

o de candidats adequats. En el cas que els ocupa només hi ha hagut una proposta, i 

entenen que la posició és important. I el fet de que no s’hagi intentat trobar altres 

candidats d’empreses, entén que això el que fa és que aquest procediment no sigui 

lícit sota el seu entendre. I, per tant, li demanarien al secretari que els fes una 

revisió, i a ser possible els fes una exposició d’aquest tema. 

 

 El Sr. secretari manifesta que cap problema. Ha de mirar-se l’expedient perquè de 

memòria no pot parlar. 
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 El regidor Sr. Garcia-Ossorio manifesta que per descomptat. Quan pugui fer-ho serà 

ben atès. Igualment entren en el tema del perfil. En aquest cas, l’adjudicació ha 

estat a la Sra. Laderas. La Sra. Laderas és llicenciada en dret sense que hagi pogut 

veure en aquest expedient que s’aporti en el seu expedient cap mena de preparació 

vinculada en les funcions que se li demanen. Sí que diu, que aporta una suposada 

experiència en diversos esdeveniments sense cap mena d’informació ni acreditació al 

respecte. La tinent d’alcalde Sra. Mans sap que en aquest moments, a la borsa de 

treball de l’Ajuntament d’Alella hi ha més de 70 persones inscrites que tenen i 

ostenten una llicenciatura o una diplomatura? Que molts d’aquests candidats per la 

tipologia de treball que s’està demanant en aquest cas, en aquest candidat, estan 

formats en administració i direcció d’empreses, ciències empresarials, que ostenten 

màsters en màrqueting i relacions públiques, més adients als perfils del que estan 

treballant. 

 

 La tinent d’alcalde Sra. Mans manifesta que el que s’ha fet, o almenys el que ella 

entén de la manera que s’ha fet aquest concurs i fent confiança en el que diuen els 

tècnics, és convidar a tres professionals o tres empreses que dins el que coneixen o 

ella entén el que són coneixedors, el que tenen al voltant, bé ella no ho sap, el que 

sí entén és que es convida a gent en que es creu que té experiència. La Sra. Laderas 

té una certa experiència, ha estat treballant aquí i es coneix el que passa aquí. A 

banda d’això, doncs cadascú pot tenir la seva opinió i pensar que és millor o que és 

pitjor. A partir d’aquí, ella ha presentat el que ha presentat. Si el regidor Sr. Garcia-

Ossorio creu que no és suficient en poden parlar, però no hi ha més. Ella ha 

demostrat la feina que ha fet, i és més, en aquesta àrea és necessari algú perquè no 

hi ha ningú més. I aquí hi haurà moviments segurament de persones i ella és l’única 

que podrà portar aquesta àrea. Hi havia d’haver una persona que se n’ocupés, que hi 

estigués i que pogués dinamitzar, creant noves estratègies per dinamitzar el comerç i 

el teixit empresarial del poble. 
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 El regidor Garcia-Ossorio manifesta que ell es basarà, perquè personalment no coneix 

a la Sra. Laderas i, per tant, no en pot fer una valoració personal, es basarà en dades 

concretes i les que són específiques. Per tant, és una persona que no està formada 

per aquesta feina. Independentment d’això, el que sí és un fet real és que aquí hi ha 

un contracte de 60.000 euros. I que en aquest contracte de 60.000 euros el que està 

ben clar és que, en tot cas, s’hauria de mirar i s’hauria de vetllar per trobar altres 

candidats, o bé persones o bé empreses, que poguessin desenvolupar aquestes 

feines. Per tant, arribat aquest punt, també va poder veure l’oferta que havia 

presentat la Sra. Laderas, molt concisa. Li sembla que parlant dels diners que estan 

parlant i de la importància que ja la tinent d’alcalde Sra. Mans manifesta, amb la que 

podria estar absolutament d’acord, li sembla que és bastant inadmissible. Aquí el que 

estan parlant és d’un càrrec de confiança. Un càrrec de confiança que dóna tota la 

sensació que ells ara volen o ella vol encobrir d’una altra manera. Per tant, que 

manifesti que vol aquesta persona, que vol aquest càrrec de confiança i, en tot cas, 

ja parlarien d’aquest tema. 

 

 La tinent d’alcalde Sra. Mans manifesta que de forma objectiva, imparcial, les altres 

persones o professionals que es van convidar, una d’elles llicenciada en turisme i 

l’altra llicenciada en mitjans audiovisuals i amb experiència dins el món de portar 

estratègies de dinamització d’empresa i de comerç, l’Ester, potser és la que ha tingut 

l’experiència aquí i ha treballat per això que se li demanava en l’Administració. A 

partir d’aquí, ella és l’única que s’ha presentat i és el que és i ja està. Després càrrec 

de confiança ni un. Ella intenta treballar de la forma més transparent possible. S’ha 

convidat a aquesta persona i se n’ha convidat a dues més. El Sr. Garcia-Ossorio pot 

fer la seva interpretació, però la llei és la llei i ho han fet tal i com marca la llei. 

 

 El regidor Sr. Garcia-Ossorio manifesta que la tinent d’alcalde Sra. Mans podrà dir el 

que és transparència, però el que està ben clar és que s’ha convidat a dues persones 

especialitzades que no li han contestat i s’han quedat tan tranquils i accepten una 

persona que a nivell curricular no està preparada. I no diu que potser amb unes 
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altres propostes potser s’hagués acabat adjudicant. Creu que el tema és prou 

important com perquè tenint més de 70 llicenciats i diplomats a la borsa de treball 

de l’Ajuntament d’Alella, doncs creu que possiblement i molt probablement hi hagi 

molta gent molt més preparada i, com a mínim, haguessin pogut tenir l’oportunitat 

de poder ofertar els seus serveis amb independència que ells acabessin adjudicant de 

la manera que haguessin cregut convenient. 

 

 El Sr. alcalde manifesta que si li permet un parell de puntualitzacions. Aquest import 

del que parla és per dos anys. S’ha seguit, en aquest cas, un procediment legal de 

contractació en el qual, lamentablement o no, només s’ha presentat una de les tres 

persones, tres empreses a qui se’ls hi va proposar, i és per elaborar o per dur a terme 

una feina tècnica a l’àrea d’Emprenedoria i Comerç d’aquest Ajuntament, que tindrà, 

exclusivament, una persona podent treballar que és aquesta externa. I que, es 

remeten en el tema anterior de la impossibilitat de contractar i que en el seu 

moment, quan s’obrin les portes, doncs possiblement és una de les posicions que 

haurà de ser oferta en un concurs públic per interioritzar aquesta plaça o aquesta 

posició que en aquests moments no els ha quedat més remei que anar per una via de 

serveis externs. 

 

 El regidor Sr. Garcia-Ossorio manifesta que el Sr. alcalde per dir-li el mateix que està 

dient la quarta tinent d’alcalde i regidora no aporta res. Senzillament, el que sí és 

veritat i que sí que li agradaria i que ja que el Sr. alcalde intervé i que té, a vegades, 

la sensació que tutela les respostes, el que estaria bé és que en aquest cas i partint 

dels currículums que hi ha, partint de la borsa que tenen, partint de molts aspectes, 

perquè no s’ha convidat d’acord amb el que estableix la llei de contractació, perquè 

no s’ha buscat altres candidats perquè l’Administració, en aquest cas, el seu govern 

pugui escollir el millor candidat.  

 

 El Sr. alcalde manifesta que el regidor Sr. Garcia-Ossorio podrà valorar que ell ha 

aportat o no ha aportat, però en qualsevol cas ha aportat la dada dels dos anys que 
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creu que no s’havia mencionat fins al moment. I potser aquest procediment no li 

semblarà més o menys correcte, però també hi ha altres procediments amb menors 

controls, com poden ser les adjudicacions directes, de les quals per cobrir posicions 

més o menys semblants hi ha hagut persones que han estat contractades. I, en 

qualsevol cas, com li deia, aquí el que el regidor Sr. Garcia-Ossorio està qüestionant 

és una contractació per dos anys, d’una posició coberta externament respecte a les 

àrees d’Emprenedoria i Comerç, i entenen que tot el procediment ha sigut correcte 

més enllà de que pugui ser millorable o no. 

 

 El regidor Sr. Garcia-Ossorio manifesta que li demana si us plau perquè no s’ha 

buscat altres opcions. És molt senzill. I procurin sintetitzar-ho. Perquè s’han quedat 

només amb una opció que curricularment no compleix? Potser perquè no han volgut? 

Doncs ho diu i ja està.  

 

 La tinent d’alcalde Sra. Mans manifesta que li sembla molt bé el que està dient i li 

sembla molt bé que ell pensi que no és la millor persona, però sí és cert que ha estat 

treballant aquí durant un temps i pot dir que han donat un valor afegit a l’àrea, de 

veritat. Per tant, a partir d’aquí, sí que podrien convidar a molta gent, podrien anar 

demanant i preguntar a un a veure qui coneix i a un altre a qui coneix. Però és clar, 

que imagini el regidor Sr. Garcia-Ossorio si portés l’àrea que li pertoqués, segurament 

faria servir el seu criteri o el de les persones que l’envolten per dir que conviden a un 

professional o a aquest altre, perquè, evidentment, no són coneixedors de tots els 

professionals que hi ha en aquest món treballant. I l’altre punt és, com ha sabut ell 

que hi ha 70 llicenciats a la borsa de treball quan no hi té ni ella quasi bé accés? 

 

 El regidor Sr. Garcia-Ossorio manifesta que preguntant. Si ella no té accés, va i 

pregunta i li diuen coses. De totes maneres, si el que la tinent d’alcalde ja els 

manifesta i deixa clarament que és la seva persona de confiança, el seu càrrec de 

confiança, doncs cap problema, ja tractaran aquest tema d’una altra manera. 
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 La tinent d’alcalde Sra. Mans manifesta que no és una persona de confiança, és una 

persona que ve a treballar. Una cosa és que digui que ella ja hagi estat aquí durant 

un temps treballant, però ella estarà dos anys i ja està i se n’anirà. I, segurament, es 

farà el procediment d’una altra manera o, segurament, podrà venir algú de dins que 

pugui posar-se a treballar a l’àrea d’Emprenedoria que és el que tocaria. Algú de dins 

de l’Ajuntament que s’hi quedés.  

 

 La regidora Sra. Bloss manifesta que voldria saber quan es va passar això per la Junta 

de Govern i quan va començar a treballar aquesta senyora. Si no es pot saber ara li 

interessa saber-ho. 

 

 La tinent d’alcalde Sra. Mans manifesta que de la Junta no recorda exactament la 

data i creu que el Sr. Garcia-Ossorio l’ha dit. 

 

 El regidor Sr. Garcia-Ossorio manifesta que la data va ser el 30 de juliol. 

 

 La tinent d’alcalde Sra. Mans manifesta que va començar a treballar l’1 de setembre. 

 

 El regidor Sr. Font manifesta que, en tot cas, no dubta de les qualitat com a persona 

i treballadora de la Sra. Ester Laderas, però en tot cas sí que és veritat que el 

procediment legal és francament millorable i espera que no es repeteixi una situació 

d’aquestes. Si realment es proposa a tres persones i només en tenen una, és que 

tenen una persona des de l’origen. Per tant, li agradarà que no es repeteixin 

situacions d’aquestes. Si ho han de canviar, ell creu que entre tota aquests 

estructura de treballadors, entre totes aquestes àrees que han de re formular, entre 

l’estructura del PAM i el que volen pel municipi en aquests 4 anys, i potser sí que 

enlloc d’àrea a àrea i anar salvant pedaços, el que els toca és una reestructuració 

general pensant en quin Ajuntament tenen el 2015 i com enfoquen els pròxims anys. 

De moment, si el contracte ja està fet tampoc no hi poden fer gaire. Però sí que li 

agradaria que es replantegessin aquí com i perquè es contracta i quin és el 
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funcionament de tot l’Ajuntament, sobretot una vegada passat aquest període 

d’impossibilitat de contractar que els fa externalitzar tots els serveis. I d’altra banda, 

li diu al Sr. Garcia-Ossorio, que aquesta pregunta així mal intencionada per aquí 

baix, li sap greu. No li agrada aquest joc seu. Tothom sap que el regidor Sr. Garcia-

Ossorio també va ser càrrec de confiança en el seu moment i llavors, ara, que aquí 

s’estiguin trepitjant l’un a l’altre, de manera subreptícia, li sembla barruer i lleig.  

 

 El regidor Sr. Garcia-Ossorio manifesta que, efectivament, ho va ser i en cap moment 

es va negar. Perquè ara ho neguen des de l’altre cantó? Ningú nega això. 

Independentment, i li encanta que tregui aquest tema, perquè així ja ho exposen 

clarament, independentment de que per les tasques que s’havien de desenvolupar, a 

part de coneixements, el seu currículum ho complia amb escreix. També hi ha un 

petit detall i és que la quota o l’import que va cobrar era bastant menor a tot això. 

 

 El regidor Sr. Font manifesta que no buscava la confrontació. 

 

 El regidor Garcia-Ossorio manifesta que aquest no és el tema. Ell ho va acceptar i, 

per tant, depèn de la seva responsabilitat i aquí no hi ha res a dir perquè 

curricularment es complien tots els requisits. Va ser càrrec de confiança, ho sabia 

tothom. Aquí el que estan venent no correspon a la realitat. 

 

 La tinent d’alcalde Sra. Mans manifesta que ella no sabia que el regidor Garcia-

Ossorio era càrrec de confiança. Suposa que tenia confiança amb que si algú el va 

contractar havia de fer la feina que havia de fer. En qualsevol cas, el que vol 

traslladar aquí a alguns dels que han dit que això no els semblava prou net o prou 

transparent, doncs que ho recull. Ella ho ha intentat fer de la millor manera possible 

seguint la llei. Ho recull, i és evident que d’aquí dos anys el que intentaran és 

promocionar a una persona de dins.  

 

 El Sr. alcalde manifesta que en qualsevol cas, el regidor Sr. Garcia-Ossorio va ser 
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contractat per donar suport a l’àrea de Turisme o de Promoció d’Alella, com es deia, i 

ell entén que no va ser contractat en cap de les factures que va emetre parlava de 

que hagués de ser cap tipus de càrrec de confiança sinó una persona per donar 

suport tècnic a aquesta àrea. 

 

C) La regidora Sra. Bloss manifesta que abans de les eleccions, el maig, en el 

poliesportiu, va preguntar sobre certes irregularitats del bar del Mercat i es va parlar 

de que això podria passar pel Ple. Ella encara està esperant.  

 

 La tinent d’alcalde Sra. Mans manifesta que el reglament ha de passar pel Ple. El 

reglament encara l’estan readaptant. Encara no s’ha acabat de fer del tot el 

reglament. El que sí es va fer és aprovar les denominacions dels llocs de venda del 

Mercat, que si que no existien. Això és l’únic que es va fer. 

 

 La regidora Sra. Bloss manifesta que té entès que per exemple el bar del Mercat té 

moltíssimes hores obert, els caps de setmana també, enlloc de sis taules en tenen 

dotze, i no passa mai res. Si us plau a veure si això es pot solucionar d’una vegada 

per totes.  

 

 La tinent d’alcalde Sra. Mans manifesta que el bar del Mercat obre i obrirà en horari 

de mercat senzillament. El mercat obre de dilluns a diumenge i ell està obert de 

dimarts a diumenge pel matí. 

 

 La regidora Sra. Bloss manifesta que parla de l’horari. I no és cert. Està obert fins les 

dotze de la nit, moltes vegades. 

 

 La tinent d’alcalde Sra. Mans manifesta que la que està oberta per la tarda és l’Àngels 

que és el quiosc que està a fora. 

 

 La regidora Sra. Bloss manifesta que val. 



74 

 

 

D) La regidora Sra. Bloss manifesta que l’altre punt que té és el refugi de la parada del 

creuament de la Nacional i el carrer Canonge. Es va treure aquest refugi i molta gent 

gran li diu. Es veu que hi ha dues parades una d’anada a Masnou i una de pujada. 

Aleshores aquest refugi es va treure, però a l’altre costat hi ha lloc. I es queixen 

perquè és clar quan plou no es poden refugiar, com diu la paraula. Existeix la 

possibilitat de posar un altre refugi d’aquests per a l’autobús? I, a més, li pregunten 

si el refugi és propietat de l’Ajuntament perquè es veu que està tirat on està la 

fàbrica de pintures. Li pregunten si aquest refugi es pot posar una altra vegada, si 

molesta en un costat doncs almenys a l’altre. O si és de l’empresa Segalés. 

 

La regidora Sra. Fernández manifesta que la marquesina és de la Generalitat. La 

tenen a la fàbrica de pintures i la destinació serà la parada d’autobús de Creu de 

Pedra. Estan pendents de les obres per instal·lar-la allà perquè és una de les zones 

on hi ha més usuaris. En la zona on està instal·lada la parada del bus, a la zona del 

creuament del Canonge, per les dimensions que té és impossible posar cobertura, 

com hi ha altres tantes parades que no la tenen. Seria desitjable que totes les 

parades d’autobús tinguessin marquesina i en això s’ha de treballar, però moltes 

ubicacions no ho permeten físicament. On estava ubicada, treure-la d’allà va ser 

conseqüència de les obres del parc. Era una parada que més bé confonia perquè 

realment allà no hi parava cap autobús. 

 

E) La regidora Sra. Bloss manifesta que, per últim, també li diuen moltíssimes vegades, 

que no estan felices les persones majors del Casal a Can Gaza. Que és molt pesat, que 

és molt lluny, que fa pujada, i que, si us plau, mentre no tenen el casal nou si poden 

acondiciar un altre lloc més a prop. Potser en una sala a les Escoles Fabra velles.  

 

 El Sr. alcalde manifesta que potser s’ha traslladat provisionalment el local social del 

Casal d’Alella des del carrer Santa Madrona fins al carrer Sant Josep de Calassanç, a 

la part inferior del pati de Can Gaza. Però que el desplaçament des de la mateixa 
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Plaça de l’Ajuntament fins allà no deu superar els 200 metres, i tindrien més motius 

per queixar-se els usuaris del Casal de Gent Gran del poble que tenen el local a la 

part alta de l’edifici de Can Gaza. La regidora Sra. Bloss es refereix al casal per jugar 

al dòmino. En qualsevol cas, el Casal d’Alella té un local provisional al pati de Can 

Gaza. Si les persones que jugaven al dòmino a la tarda, en el casal del carrer Santa 

Madrona, consideren que el casal provisional de Can Gaza els queda molt lluny, ja 

han articulat alternatives com jugar al dòmino a la Parròquia, que el mossèn els 

havia cedit amb alegria perquè poguessin anar allà. El que no poden fer és anar 

recollint, tot i que és un òptim, les micro solucions per uns problemes que, en aquest 

cas, ell, sincerament, considera que no existeix. I li sap greu. 

 

 La regidora Sra. Bloss manifesta que si vol dir que ella s’ho està inventant. 

 

 El Sr. alcalde ell no sap si és ella qui s’ho està inventant. Segurament alguna de les 

persones sòcies, suposa, del Casal d’Alella, perquè una cosa és el Casal d’Alella i 

l’altra és el Casal de Gent Gran d’Alella. El Casal de Gent Gran d’Alella fa molts anys 

que està a Can Gaza. 

 

 La regidora Sra. Bloss manifesta que no és un sinó que són varis que li repeteixen 

cada vegada que els veuen i són del casal. 

 

 El Sr. alcalde manifesta que si del Casal d’Alella. 

 

 La regidora Sra. Bloss manifesta que exactament.  

 

 El Sr. alcalde manifesta que el Casal d’Alella té un local provisional de 150 metres 

quadrats, al pati de Can Gaza. Si caminar aquests 200 metres de distància des de la 

Plaça de l’Ajuntament els sembla una distància exorbitant, tenen l’opció de no anar 

allà i trobar espais alternatius per jugar al dòmino. Li sap molt de greu, però és que 

el Casal de Gent Gran, o sigui el que està orientat per gent gran està allà. I fins i tot 
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han de pujar una rampa. Per tant, si aquests senyors no estan en disposició, no els 

agrada el fet de poder-se acostar fins allà, doncs trobaran alternatives com ja les han 

trobades. I entén que se li queixin a la regidora Sra. Bloss. A ell també li comenten 

de tant en tant, però ja els hi han respost. 

 

 El regidor Sr. Font manifesta que si els avis volen marxar que ja els hi posaran fàcil. 

 

 El tinent d’alcalde Sr. Salas manifesta que, en qualsevol cas, la ubicació d’allà, en el 

seu moment, va estar acceptada per l’entitat. Per tant, és ella la que, en tot cas, 

davant dels seus socis, haurà de donar explicacions. Però va ser un acord que 

l’entitat el va assumir. Simplement volia aclarir això. 

 

F) La regidora Sra. Marzo manifesta que per una banda, com recordarà la regidora, en el 

darrer Ple van quedar que rebria les dades del número de llits turístics del municipi, 

en el Ple del mes de juliol. Segurament haurà revisat l’acta. Sobre el tema dels llits 

van quedar que li farien arribar les dades. 

 

 La tinent d’alcalde Sra. Nonell manifesta que els habitatges turístics estan en el 

Registre a la Generalitat de Catalunya, i els pot veure tothom. Tots els que estan 

registrats allà. 

 

 La regidora Sra. Marzo manifesta que els habitatges turístics. En aquell moment van 

fer ells una relació de que si hi ha l’hotel d’Alella, hi ha una masia que tal, i en quan 

els llits utilitzats a domicilis. 

 

 La tinent d’alcalde Sra. Nonell manifesta que la regidora Sra. Marzo va parlar de llits 

turístics i li sembla que l’alcalde li va respondre. Una altra cosa són els habitatges 

d’ús turístics que això no ho poden saber els llits que hi ha perquè són els habitatges 

que estan a dins del Registre de Turisme de la Generalitat de Catalunya, que és 

públic per tothom. Tenen ells tanta informació com la pot tenir ella.  
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 La regidora Sra. Marzo manifesta que d’acord, però que la convida a que es faci una 

rellegida de l’acta perquè estan parlant sobre coses que han quedat escrites i és molt 

senzill.  

 

 El Sr. alcalde manifesta que està mirant l’acta de juliol i hi diu que “I després, en 

relació al tema de turisme, li agradaria saber quina informació tenen sobre el nombre 

de llits disponibles al municipi d’Alella per tipologia”. Més enllà de poder-la informar 

de l’existència en format hotel del Porta d’Alella i del Museu dels Àngels, doncs 

tenen l’altra relació. Li faran arribar. Li demana disculpes perquè a ell se li va passar 

la pregunta. Li faran arribar la informació i sinó li respondran en el proper Ple, però 

miraran de fer-li arribar abans. 

 

 La regidora Sra. Marzo li dóna les gràcies. 

 

G) La regidora Sra. Marzo manifesta que també comentar sobre una de les adjudicacions 

recents que s’han produït per fer obres de millora a Can Magarola. La resolució o 

l’acord de Junta de Govern parla de l’adjudicació a una empresa per ser l’oferta més 

avantatjosa i no recorda haver vist en la setmana anterior, en la documentació, 

pressupostos presentats per fer aquella obra. 

 

 El Sr. alcalde manifesta que no li pot respondre perquè en aquests moments no 

coneix el contingut de l’expedient. No sap si la regidora Sra. Fernández ho sap. 

 

 La regidora Sra. Fernández manifesta que és un procediment negociat i aleshores el 

procediment s’inicia a Secretaria com qualsevol altre procediment negociat. Es 

convida a tres empreses, aquestes empreses presenten les seves ofertes, es fa la Mesa 

de Contractació, que es reuneix i s’opta per l’oferta més avantatjosa i que compleix 

tots els requisits de les bases. I, en aquest, es va complir, i si no ho recorda 

malament hi va haver dues ofertes i es va escollir la que complia més els requisits. 
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Tenint en compte que és una obra que té una subvenció de la Diputació amb un 

termini d’execució i justificació que també era molt important i que era una de les 

coses que també es puntuava. 

 

 La regidora Sra. Marzo manifesta si podrien tenir en els expedients de Junta de 

Govern Local els pressupostos i intentar tenir-ne sempre tres de cada obra quan 

parlen d’aquesta imports bastant per sobre dels 50.000 euros. 

 

 La regidora Sra. Fernández manifesta que si no ho recorda malament no arriba als 

50.000 euros perquè hi ha una subvenció d’uns 40.000 euros. I, a més, ho trobarà a 

l’expedient de Secretaria, qualsevol documentació que vulgui comprovar al respecte. 

A la Junta de Govern ja hi va l’adjudicació. Prèviament hi ha hagut el debat i la 

constatació de les propostes i de les valoracions corresponents. 

 

H) El regidor Sr. Garcia-Ossorio manifesta que serà breu perquè estan tots cansats. 

Només demanar-li a la tinent d’alcalde Sra. Nonell pel proper Ple, si fos tan amable, 

de tenir-los la valoració, l’avaluació de la Festa de la Verema d’enguany, tant amb 

dades econòmiques com d’assistents, i molt important també la comparació amb les 

dues edicions anteriors. 

 

 La regidora Sra. Nonell manifesta que molt bé.  

 

I no havent-hi més assumptes a tractar, la Presidència alça la sessió, essent les 22 hores 

10 minuts, de la qual s’estén aquesta acta que, com a secretari, CERTIFICO. 

 

 


